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Jest 'herb, pora na flagę? 
Pod koniec maja br. przewodni- jest ustanowienie flagi PolI~owlc, która 

Po Oplu, do Polkowic przyjeżdżają kolejni zagra
niczni Inwestorzy zainteresowani gminnymi terenami 
przeznaczonymi pod inwestycje. 

czący Rady Miejskiej Polkowic wysto- będzie znakiem tożsamości lokalnej. 
sowa! do Polskiego Towarzystwa We- Polskie Towarzystwo Weksylolo-
ksylologicznego w Warszawie list z giczne zaledwie w ciągu kilku dni od-
prośbą o pomoc w wyborze wzoru, re- powiedziało na list przewodniczącego 
dakcjl i zasadach użytkowania flagi RM Polkowic. Czytamy w nim 

Osprzęt 
zamiast samochodów 

miasta. Towarzystwo to zajmuje sle ( ... J Z Informacji, które posiada-
zbieraniem Informacji l badaniami do- my na temat PoIkowic wynika, że mla. W piątek 31 maja w Polkowicach 
tyczącymi tzw. weksyliów; flag, sztan- sto nie mlaJo w przeszJości flagi miej. przebywała deiegacja przedstawicieli 
darów, chorągwlItp. 00 dzisiaj Polko- &Idej. Nie mamy natomiast wiarygod- firmy Oeloo Electronics Europe oraz 
wice nie posiadają flagi. Jednak w nych informaq7 dotyczących sytuacji Oeloo Electronics Corporation. Firma 
zwlązku z ich szybkim rozwojem zwlą- obecnej. ( ... J Dlatego też PTW zwróci. Delco Electronlcs jest producentem 
zanym z powołaniem samo- ło się do włodarzy miasta o udzielenie osprzętu elektronicznego głównie dla 
rządu wia- wielu Informacji dotyczących Polkowic koncernu General Motors. Przedstawi· 
Oldz~e~~~~~~~~~--.!I~sta~t~ut~u ~m~ia~sta.~ ___ ~(P~I~f)~ ciele tej firmy obejrzeli tereny przezna-
r czone pod polkowickle Inwestycje. Na-

<f PARKER 

Vuż!J wyóór proauK!Ó'W ao PlJlL" ....... 
firmy PARKER 

leży dodać, że tereny te znajdują się w 
miejscu planowanej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej. Poza zapoznaniem się 
z terenami pod inwestycje, za każdym 
razem gdy w Polkowicach przebywają 
potencjalni Inwestorzy zagraniczni, pro
wadzoną oni również rozmowy z wice
prezesem zarządu .Polskiej Miedzi· 
Stanislawem Krajewskim .. 
- Przyjazd delegaCji tych firm do Po
/kowic jest sukcesem promocyjnym 
Polkowic w walce o Generał Motors
mówi Emillan Stańczyszyn, burmistrz 
PolI~owic . - W lej chwili na naszym 
teren/e pojawiają się coraz to inne fir
my, które są zainteresowane inwesto
waniem. W~ nich są De/co; De/phi. 
Zajmują sle one produJ(UJe osprzętu 
elektronicznego do samochod6w nie 
tylko Opla, alei Daewoo, FSO. 

Rozmowy z tymi przedsiębior
stwami są obiecujące . Warto dodać, 
że z własne/Inicjatywy, firmy te zaczę
ły przyjeżdżać do Polkowic I rozma
wiać o Inwestowaniu w Polkowicach. 
Jest to wyniklem podpisania przez GM 

tylko dwóch listów intencyjnych na te
renie Polski. Jednego z Gliwicami a 
drugiego wlaśnie z Polkowicaml. Wai
ne jest również to, że firmy te rozma
wiają już tylko z dwoma partnerami na 
terenie Polski. Gdyby na terenie Gmi
ny PoIkowIce powstała Specjalna Strefa 
Ekonomiczna, zwiększyłoby lo sznse 
na końcowy sukces. 
- Ni9ciawno w PoIkowicach przeby· 
wal dr Murawskl z Agencjf Rozwoju 
Przemysłu, twórca jedynej do lej pory 
strefy mJeled<iej - mówi E. Stańczy
szyn. - Istnieje wielka szansa, że ten 
ekspert będzie z nami ściś/e współpra
cowali nie będziemy poruszali się po 
omacku. Nie ukrywam. że o stworze
niu strefy zadecyduje Rząd Rzeczpo
spolitej Polskiej, Jednak mam nadzie
ję, że w tym przedsięwzięciu POfTlO!R 
nam posłowie I wojewoda /egnlcld. Je
żeU wszystl<o pójdzie po naszej myśli 
to najszybciej Jesienią nasz wniosek 
trafi pod obrady Rządu RP. Z moich 
informacji wynika, że naJprawdopodob
riej w przyszłym tygodniu, wojewoda 
złoży oficjalny wniosek o powołanie 
SSE na naszym terenie. Ten wniosek 
będzie musi al być polem obudowany 
planem rozwoju strefy. Stworzenie go 
pollWa 01<010 trzech miesięcy. Gdy bę
dzie już gotowy, zostanie przeanalizo
wany przez rząd. 

(PUJ 

JEDYNA szafo firmowo w PoIkowicoch 
SKLEP RENATA 

ul. B. Kominka 5H (obok wypożyczalnł kaset video) 
Poszukuję lokalu na działalność 

handlowq w Polkowicach 
?la spt.ejtJfN. tycr.tn~ motfJwo.(t 'Ul!J!Jrawut1WGtIia np. fojo ftrffłJ um tnlcjlfów 

Sen{ecznie zapraszamy tel. 297·23 Legnica 
, ' 
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• Prezydium Związku Zawodowego Pra- spodZiewają się w nich poza złotem wielu 

cowników PrzemysIu Miedziowego nie wy- Interesujących odkryć. 

Magazyn 
Miedziowy 

• Zasada wolnego wyboru lekarza obo
wiązuje we wszystkich placówkach Miedzio
wego Centrum Zdrowia SA. Wprowadzono 
Ją dopiero po przekształceniU gómlczo-hut
nlczej służby zdrowia w spółkę. Pacjenci 
przemysłowych poradni rejonowych 1 sto
matologicznych w Lubinie, Polkowicach, 
Legnicy I Głogowle mają czas do końca lip
ca br., aby zastanowić się, z usług którego 
lekarza zechcą korzystać w roku bieżącym . 
]eSli ktoS nie zadeklaruje zmiany w przy
szłym roku, zostanie przypisany do uprze
dnio wybranego lekarza. 

• Obradujące w miniony wtorek zgroma
dzenie wspólników DoJnoSląsklej Spółki In
westycyjnej odwołało niemal cały dotych
czasowy zarząd firmy. Odwołani więc zosta
li Józej Spyra, dotychczasowy prezes DSI 
oraz trzej wiceprezesi DSI: Przemysław Wał
czak, Janusz Cendrowskl i Mariusz Bober. Z 
poprzedniego zarządu pozostał jedynie wi
ceprezes ds. finansowych Mieczysław Kul
czyeki. Nowo powołanym prezesem DSI zo
stal dr loż Andrzej Janowski, dotychczasowy 
dyrektor departamentu reslrUkturyzacjl I pry
watyzacji KGHM Polska Mled:t SA. Wicepre
zesem został Mirosław Wróbel. Zgromadze
nie wspólników odwołało także radę nadzor
czą tej spółki i powołało jej nowy sklad. 
Znale:t11 się w nim między innymi prof. An
drzeJ WIszniewski, rektor Politechniki Wro
dawskleJ prof. Andrzej Baborskl oraz Mał
gorzata Weldl. Biuro prasowe .Polskiej Mie
dzi" nie zna przyczyn zmian kadrowych w 
DSI. Józef Spyra nie otrzymał innej propozy
cji pracy. Minister PrzeksztaJceń WłasnoSclo
wych Wiesław Kaczmarek w wypowiedzi 
dla Radia "L· skrytykował decyzję o odwola
nlu rady nadzorczej I zarządu DSI. 

• W Sądzie Wojewódzkim w Legnicy za
rejestrowano Związek Pracodawców Polskiej 
MiedzI. Pracodawcy miedziowi uchwalili 
przystąpienie do Konfederacji Pracodawców 
Polskich w Warszawie I wybrali komitet za
łożycielski. W lego skład weszli Andrzej Ka
tulski, dyrektor departamentu techniki i tech
nologii górniczej, Lech Jaroń, dyrektor ko
palni 'polkowlce-Sieroszowice" oraz Włodzi
mierz Bas, dyrektor HM Głogów. 

• Od 31 maja do 2 czerwca w Legnicy 
odbyła się konferencja naukowa pn. "Dziec
ko w skażonym SrodowJsku - kształtowanie 
zachowań pozdrowotnych". Organizatorami 
byli wojewoda legnicki, Fundacja na Rzecz 
Dzieci Zagłębia Miedziowego i Kuratorium 
O~wlaty. Konferencja przebiegala pod pa
tronatem ministra zdrowia I opieki społecz
nej oraz minlstra ochrony ~rodowiska , za o
hów naturalnych i leSnictwa. W konferencji 
wzięU udział specjalJSd różnych dziedzin, 
którzy rozmawiali między innymi o zagroże
niach środowiska zdrowia dziecka, pediatrii 
społecznej. kształtowaniu zachowań prozdro
wotnych oraz zdrowiu poprzez ruch. W cza
sie konferencji prezentowana była wystawa 
produktów zdrowej żywnoSci, preparatów 
pszczelopochodnych oraz degustacja żyw
noScl pochodzenia ekologicznego. 

sunie drugiego kandydata, który będzie się • Kapltalowa prywatyzacja .Polsklej Mle
ubiegał o mandat czlonka Rady Nadzorczej dzl będzie dużym wydarzeniem dla war
KGHM Polska Mled:t SA trzeciej kadencji. szawsklej gleldy. a dla uprawnionych do 
Ryszard Kurek z kopalni .Lubln" będzie kan- uprzywilejowanego poboru akcji górników -
dydował z ramienia ZZPPM. Natomiast Leon czynnikiem stabilizacji finansowej, dlatego 
Budziłowicz, kierownik zakladowej stacji ra- jeszcze w marcu tego roku minister prze
townlctwa górniczego kopalni .Polkowlce- kształceń własnoSclowych Wiesław Kaczma
Sleroszowlce" otrzymał wsparcie ZZPPM, rek miał zdecydować, kto wprowadzi na 
mimo że nie jest członkiem tej organizacji giełdę KGHM Polska Mied:t SA. Tymczasem 
związkowej . Załoga HM .Głogów· wytypo- ministerstwo MPW rozpoczęło dopiero prze
wała WOjciecha Cisa, kierownika wydZiału słuchanie konsorcjów biorących udział w 
metali szlachetnych, HM "Cedynia" - Roma- przetargu na doradcę inwestycyjnego KGHM. 
na Wojciechowskiego. NSZZ SolldarnoSć • Po ogromnym spadku cen miedzi, co 
zgłosiła Zbigniewa Borowskiego, mechanika odnotowała giełda (20 maja - 2405 USD/t) 
maszyn dołowych ZG .Rudna" I Zdzisława notowania tego metalu na londyńskiej Gleł
DzledzJewlcz, kierownik jednego z oddzla- dzle Metali nieco się poprawiły, osiągając 
łów mechaniCznych kopalni 'polkowlce-Sle- poziom ponad 2500 USD/t. 
roszowlce". Przypomnijmy, w dniach 17 I 18 Zebral i opracował: .. ,utnę} ucb 
czerwca br. odbędą się wybory trzech przed
stawicieli załogi do rady nadzorczej tej naj
większej firmy na Dołnym Słąsku. 

• ReslrUkturyzacją KGHM Polska Mied:t 
SA interesuje się między innymi Lubiński 

Regionalny Klub Biznesu, który goSctl w 
ubiegłym tygodniu dr ioż. Andrzeja Janow
skiego, dyrektora departamentu reslrUktury
zacjl Połskiej Miedzi, I po ła Ryszarda Zbrzy
znego. Pierwszy z nich m.in . powiedzlal ze
branym biznesmenom, że KGHM Polska 
Mled:t SA zainteresowana jest robieniem 
wspólnych interesów z innymi firmami, nie 
będzie natomiast prowadzić dzJalalnoScl cha
rytatywnej. 

• Prawdopodobnie podczas najbliższych 
plenarnych obrad Sejmu (12 czerwca) trafi 
zatwierdzony 23 maja przez korni je projekt 
ustawy o komercjalizacji I prywatyzacji przed
siębiorstw przyznający 15 procent akcji zało
gom. Wcze~niej poseł Ryszard Zbrzyzny za
deklarował emerytom I rencistom KGHM-u, 
że będzie zabiegał o poparcie wniosku mnIej
szoSci, aby akcje dostali także bylJ pracow
nicy prywatyzowanych firm, w tym także 
KG HM Polska Mied:t SA. 

• W jednym z wywiadów prezes .. Polskiej 
Miedzi" Stanislaw Siewierski stwierdziI, że: 

" ... Cbciałbym, aby tv 2000 roku KGHM 
Polska Miedź SA była firmq z przewagq ka
pitalu prywamego, ° mocno zdywersyJiko
wanej działa111ości. By była koncernem pro
wadzącym działałnośt operacyjną nie tylko 
w Polsce. przedstawiona wizja spółki wyni
ka z przyjętego przez radę nadzorczą pro
gramu rozwoju KGHM na lata 1996-2000 
( .. ) Wbrew oble8owym opiniom KGHM ubez
pieczał i ubezpiecza czrit sprzedawanej mie
dzi. W ubiegłym roku ubezpleczylfśmy Ita 
poziomie 3000 USD sprzedaż ok. 100 tyslf'cy 
ton miedzi, ale ceny na rynku były takie, że 
nie musieliśmy z legO ubezpleczel/la korzy
stat ... v 

• Minister ochrony Srodowisk, zasobów 
naturalnych i le$nlctwa wkrótce podpisze 
umowy przyznające . Polskiej Miedzi" I au
stralijskiej spółce Silesia Gold Mines prawo 
do poszukiwania i rozpoznawania z1óż złota 
na Dolnym Slą ku. Jak twierdzą przedstawi
ciele Biura Koncesji Geologicznych, konce
sje na podjęcie prac wydane zostaną w cią
gu okolo trzech miesięcy. Od podpisania 
umów. Niemal jednocze~nie powinny za
cząć się poszukiwania. KGHM Polska Miedt 
SA nastawia się przede wszystkim na do
kiadne zbadanie hałd pozostałych po daw
nej kopalni arsenu . SpecjaliSci z kombinatu 
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Współpraca nawiązana 
Radny Wojciech Machnicki od prawie 

roku kompletuje materiały do planowanego 
wydania Monografii Polkowie. Do tej pory 
dysponował on jedynie przekazami, które 
zad\owały się w różnych archiwach, polko
wlcklch domach I Innych miejscach. Były to 
jednak materlaly, które obejmowały okresy 
powojenne I przedwojenne. Brakowalo w 
nich przekazów z okresu międzywojennego. 
Dzięki nawiązanej niedawno współpracy z 
obywatelami niemieckimi. którzy dawniej byli 
mieszkańcami Polkowic, prace nad mono
grafią posunął się w znaczący sposób do 
przodu. W ubleglym tygodniu do Wojciecha 
Machnickiego dotady pierwsze informacje o 
okresie międzywojennym Polkowic. Przesia
li je obywatele niemieccy i Jak powiedział 
nam twórca monografii, jest to znaczący prze
łom w jego pracy. Teraz będzie już dyspo
nował wszystkimi potrzebnymi do wydania 
monografllmaterialami 

Potrącił i uciekł 
Na drodze w pobliżu szybu głównego 

ZG Sieroszowice w sobotę znałezlono męż
czyznę, którego potrącił samochód. Ofiara 
wypadku przez kilka godzin leżała na dro
dze, gdyż żaden z kierowców nie udzleHł 
mu pomocy. KJerowca, sprawca potrącenia 
zbiegł. Zziębniętego mężczyznę umieszczo
no w szpitalu w głogowie. Ofierze wypadku 
nie zagraża niebezpieczeństwo. Ma jedynie 
zlamaną nogę i rękę. 

Jedziemy do Rogowa 
W tym tygodniu do "Zielonej szkol y" 

do Rogowa (woJ. koszalińskie), w której prze-
• bywają polkoWiccy uczniowie J wychowan
kowie Domu Dziecka .Skarbek", jedZie wi
zytacja z kuratorium oowlaty. Dzieci, prze
bywają nad morzem od 26 maja ich .zielo
ny· pobyt nad morzem zakończy się w po
łowie czerwca. Wraz z wizytacją z kurato
rium n3d morze pojedzie równlet nasz re
porter. O pobyde młodych polkowiczan nad 
morzem, w następnym numerze naszego ty-
godnika. (Pll) 
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W minioną sobotę I niedzie
lę, 1-2 czerwca, w Auli Forum 
Zespołu Szkól po raz trzeci jut 
rozbrzmiewał wspaniały śpiew 
religijny. W tym roku do Polko
wic przyjechało ponad 20 zespo
łów, m. In. z Jeleniej Góry, Wro
cławia, Kowar, Wałbrzycha , Ja
wora, Warty Bolesławiecklej I 
oczywiście sąsiednich mlasl. 
Ogółem na deskach auli wystą
piło okolo 350 osób. 

W pierwszym dniu przeglą
du występowały zespoły dziecię
ce, w drugim natomiast - scho
le młodzietowe I zespoły wo
kalno-Instrumentalne. Wśród 
wykonawców znałazJy się zarów
no grupy znane jut polkowic
Idej publicznoścI z łat poprze
dnich, jak i nowe, debiutujące W 

. konkursie. Wspaniała atmosfera, 
wspólne śpiewanie I radość ja
Ide udzielają się wszystkim -
wykonawcom I publlcznoScI -
w czasie festiwalu sprawiają, te 
wyrótnla się on w sposób szcze
gólny na tle Innych wydarzeń 
kulturalnych w naszym mieście . 

Najwięcej emocji wzbudzał 
oczywiście moment ogłoszenia 

wyników katdego etapu. W ka
tegorl! scholi dziecięcych najłep
sze okazały zespoły wrocławskie , 
zajmując trzy pierwsze miejsca: 
Józefinki", .Maryjne nutki ' I 
..Mały Asyt". Wyrótnlenle otrzy
mały ,Bote nutki' z Lubomierza, 
a nagrodę specjalną od .Echa 
Param" - .Stokrotki" z Chojno-

Polkowiee nie tylko 
miedzią, ale 
i piosenką stoją. 

III Fczstiwal 
Pioscznl(i 

RCl li g ij nClj 
ry. W podZiękowaniu 1.3 występ 
I na pamiątkę pobytu w Polsce, 
Radio ,.L" ufundowało zespołowi 
nagrodę specjalną - odtwarzacz 
dla płyt kompaktowych. Drugą 
atrakcją był nIedzielny koncert 
zespołu ,NEW LIFE MUSIe" z 
Mieczysławem Szcześnlaklem. W 
młodzlety skupionej na sali zna
lazł on równorzędnego partnera 
do śpiewu. Las rąk w górze I 
wspólny Spiew - to trzeba było 
zobaczyć. 

Janusz Mencel, redaktor Ra
dia Wrocław, a podczas festiwa
łu członek jury, stwierdzil, te te
goroczny przegląd piosenki rel/
gijnej był lepsry od poprzednie
go, ° bogatszym, bardziej uroz
maiconym repertuarze, a zespo
ły zrobiły w ciągu roku duże po
stępy, cboć /11e zllacry to, że jest 
już doskonale - dodał z humo
rem. Zapowiedziano również 
zmlany w regulaminie przeglą
du. Organizatorzy I komisja sę
dziowska ustalili, it w przyszło
rocznym konkursie katda z grup 
powinna przygotować stare pie
śni kościelne śpiewane przez na
szych dziadków i pradziadków, 
a stanowiące dziś zabytki kultu
ry polskiej. 

Tegorocwemu przeglądowI 
towarzyszyła wystawa fotografii 
ks. Rys1.3rda Wołowskiego, z pa
rafii Sw. Michała Archanioła w 
Polkowjcach, pod hasłem : .Pej-
1.3te" . 

UrszulJl Romaniuk-Kowalska 

Sposób naUczania podatku od n1eruchom~cl od spółek 
skarbu państwa, rue zo tanle zm1eolony. Gm1na Polkow1ce 
odzyska dzięki temu ponad 200 m1llardów starych ll. 

Miliardy powróciły 
W myśł powszechnie obo

wiązującej wykladnl jednego z 
przepisów ustawy o podatkach i 
opłatach lokalnych z 199] roku, 
nie ma podstawy prawnej po
zwalającej zmienić wartość po
czątkową budowli, od której obli
cza się podatek od nieruchomo
~cl, pobierany od spółek skarbu 
państwa powstałych z przekształ
cenia przedsiębiorstw pań two
wych - stwierdził 28 maja br. 
Trybunał Konstytucyjny 

Powodem zamieszania w 
wlełu gminach, równiet w Gmi
nie Polkowice, stało się pismo 
Ministerstwa Finansów kierowa
ne do wszyslklch Izb skarbo
wych. Podpisał je ówczesny wl
ceminl ter finansów Witold Mo
dzełew ki. POlocznie nazwano Je 
okólnikiem Modzelewskiego. W 
piśmie nakazywano obliczać po
datek od nieruchomości, biorąc 
za podstawę obliczenia wartość 
początkową budowli netlO, czyli 
wartość pomniejszoną o odpisy 
amortyzacyjne. Spowodowało to 
Istotne uszczuplenie budżetów 
wielu gmin na terenIe naszego 
kraju, gdyt podatek od nieru · 
chomoścl wpływa do budżetów 
gmin. Dodatkowo okólnik Mo
dzełewsklego wprowadzono z 
mocą działania wstecz. Spowo
dowało to wysokie nadpłaty -
w przypadku Gminy Polkowice 
wynosiła ona 112 mld starych zł. 
Dodając do tego 112 mld, które 
nie wpłynęły z powodu Zmiany 
sposobu naliczania podatku od 
nleruchomoSd gmina stradla 224 
mld zł! Spowodowalo to Z3gro
żeoie dła gminy, gdyt po takich 
cięciach, mogła ona utracić płyn
ność finansową. W rezułtacle 
wstrzymane zostalyby rótne In-

westycje. Jut w maju prezes Po
łkowlcklego Budownictwa Mie
szkaniowego sygnalizował, że 
pieniędzy wystarczy do sierpnia, 
potem będzie musiał w trzymać, 
którąś z realizowanych Inwesty
cjL. Po1.3 tym przez brak pienIę
dzy ucierpiałoby równlet szkol
nictwo i gazyfikacja. melioracja 
w I a także wiele Innych zadań, 
np. mała architektura. 

Z orzeczenIa Trybunału Kon
stytucyjnego wynika jednak, te 
gmina odzyska utracone pienią
dze, a Inwestycje nie zostaną 
wstrzymane w trakcie Ich realiza
cji. -Przez najbliższe dwa mie
siące będziemy przelfczal! nasze 
finanse - mówi EOlillan Stań
CZ)'S'zyn. burrn1strz Połkowic. -
Zamierzamy bowiem przyspieszyć 
rozwój miasta, myślimy ° iruJJe
srycjach, które są przygotowane, 
ale musiały zastal! wstrzymane. 
Zdecydowarlle wzrośnie tempo 
odblldo{~y polkowicklej starówki. 
W tym rokll rozpoczniemy budo
wę sali gimnastycznej przy szkole 
nr 1 12, a takie budowę stołówki 
w Zespole Szkół. Do tego należy 
doliczy~ jeszcze wiele In/lycb 1/7-

u:esrycji, które do tej pory nie m la
ły szans realizacji to rym roku. 

Konsekwencje wykładni try
bunału dotkną w sumie okolo 
1200 spółek ró:tnego lYpU, które 
będą musiały wrócić do wartośd 
brutto swoich nleruchomoścl i 
od nowa przeliczyć podatki 1.3 
1995 I 1996 rok. Na naszym lere
nie taką spóJką jest .Polska 
Mled;t" SA. Ko zt tel operacji nal
prawdopodobniej poniesie bu
dtet pań lwa, który liczył na 
większe wpływy z tytułu podat
ku od osób prawnych. 

Piotr K,.~ewskt 
wa, Drugi dzień konkursu był ,...-___________ ..J.... _______________________ _ 

jut bardziej .urozmaicony· - I 
mJejsce, ex aeqvo, zdobyły dwie 
grupy z Lubina: .Radość" oraz 
.Nadzieja'; n - .Koty" z Ra
szówkJ a III - .Opus Dei" z 
Jeleniej Góry. Wyrótnienie otrzy
mał zespół .Gaudeamus" rów
nlet z Jeleniej Góry. Natomiast 
w kategorii scholi młodzieto
wych zwyciętyla grupa .Dla 
Pana" z Kamieńca ZąbkowIckIe
go. Tradycyjnie jut katdy zespół 
otrzymał dyplom-pamiątkę ucze
stnictwa w festiwalu . 

Ogromną niespodziankę 
sprawił niewątpliwie gościnny 
wy tęp Chóru I Scholi z Mohyle
wa, 400-tysięcznego miasta na 
Bialorusl. Zespól 1.3chwydł pięk
nym, oryginalnym śpiewem wno
sząc powiew odleglej w prze
stneni, ale bliskiej sercu kultu-

Nawiqxanie kontaktów na zasadzie miast bliźniaczych, za
ch,,,nie inwestorów do inwestowania w PoJkowicach, były głów
nymi celami tygodniowej wizyty burmistrza Stańczyszyna w 
Zjednoczony. KróJestwie • 

Bliźniak z Wielkiei Brytanii? 
Wizyta Emi1iana Stańczyszyna W 

Wielkiej Btytanl miała do spełnienia trzy 
cele. Pierwszy z nich to rozmowy z 
władzami wieJu miasteczek. dotyczące 
nawiązania współpracy z zakresu wy
miany młodzieży, doskonalenia Języka 
angiełskiego młodych polkowiczan. 
Generalnie można powiedzieć, że bur· 
mistrz poszukiwał miasteczka, które 
byloby bliźniakiem dla Polkowic. Obe
cnie takich miast bliźniaczych Jest w 
Połsce 26. Burmistrz Stańczyszyn 
odbył szereg spotkań z przedstawicie
lami tamtejszych samorządów. Spotkal 
się między innymi z burmistrzem stoli· 
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cy Walii. z dyrektorem Biura Samorzą
dowego ds. Kontaktów Między Miasta
mi Polskimi i Brytyjskimi w Londynie. 
Istnieje realna szansa, że jeszcze w 
tym roku Polkowice dołączą do 26 bli· 
źniaczych polsko-brytyjskich miejsco
wości. Poza tym, we wrześniu bieżą
cego roku odbędzie się w Polsce wieł
ka konferencja miast bliźniaczych z 
Polski i Zjednoczonego Królestwa. Naj
prawdopodobniej Polkowice też wezmą 
w niej udział. 

Drugim celem wizyty. były rozmo
wy z potencjalnymi inwestorami brytyj
skimi, którzy mogliby zainwestować w 

PoIkowicach. - WteJka Brytaria od dzie
sięciu lat Jest otwarta na inwestycje z 
zewnątrz, - mówi Emlllan Stańczy
szyn, burmistrz PolI~owic. - StarE/sm 
się zachęcić brytyjskich inwestorów do 
inwestowania w naszym mieście. 

Wizyta burmistrza była również 
próbą zaangaiowanie brytyjskich firm 
w odbudowę Infrastruktury komunalnej 
Polkowic. Chodzi tu przede wszystkim 
o oczyszczałnie ścieków, systemy cie
płownicze miasta. Waine jest to, źe w 
takim przypadku odbudowa i obsługa 
prowadzona byłaby za pieniądze za
graniczne. a nie z budżetu miasta. Jed
ną z firm z którą rozmawlal burmistrz 
prowadzi już takie dzialania w Cze
chach. Obsługuje ona tam około 200 
miejscowości. W Polsce firma prowa
dzi dopiero rozmowy, m.in. w Gdyni i 
podobne negocjacje toczyły się w mi
nioną środę w Polkowicach. (plr) 
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Bulwersujące jest to, że przez 
cztery /ota nic się nie zrobiło 
w tej sprawie 
- powiedziała Bronisława Kowalska 
o klęsce w]ędrzychowie. 

Na ratunek 

Sprawą klęski ekologicznej 
w Jędrzychowle zajęła się, na 
prOObę mieszkańców, posłanka 
Bronisława Kowalska. W minio
ny czwartek, 30 maja, odbyło się 
w Polkowicach spotkanie po
§więcone temu problemowi. 
Obecni byli równiet: Tadeusz 
Sałacki, Dyrektor Wydziału 
Ochrony Srodowlska w UW w 
legnicy, burmistrz gminy EmI
lian Stańczyszyn I zastępca, Ma
riusz Gnych, przedstawiciele 
Urzędu Rejonowego w Lubinie 
oraz kopalni ZG .Polkowlce-Sie
roszowlce". 

Historia rozlewiska sięga 
roku 1991, ale dopiero od dwu 
lat sprawa znalazła się w cen
trum zainteresowania urzędów. 
Przyczynę widać gołym okiem 
~ ogromne lustro wody tut za 
wsią, które zagarnęło jut do tej 
pory ponad 50 hektarów grun
tów rolnych. Zdaniem posłanki 
BronIsławy Kowalskiej urzędy 
niezbyt chętnie zajmowały się tą 
sprawą do czasu, gdy stała się 
poważnym problemem. 

Trudno w tej chwJU wyka
zać jednoznacznie, kto zawinił I 
to wydaje się teraz mniej istotne. 
Mariusz Gnych pod.reg]ił, te naj
ważniejszą rzeczą jest rozpoczę
de, w jak najkrótszym czasie, 
likwidacji obecnego stanu. Do 
tego potrzebny jest projekt tech
niczny usunięcia szkód. Szuka
nie winnych powinno znaleU się 
na dalszym planie. Czy jednak 
motllwe I celowe wydaje się roz
poczęde jakichkolwiek prac 

przed opracowaniem eksperty
zy? Zebrani zgodnie stwlerdzL1l, 
te trzeba będzie jednak pocze
kać na jej wyniki. Ekspertyza 
okre~lJ stan faktyczny terenu I 
kierunek potencjalnych robót. 
Być mote sama meUoracja nie 
zdoła zlikwidować problemu 
nadmiaru wód i konieczna bę
dzie np. budowa przepompow
ni, a co za tym idzie, powstanie 
kwestia dalszej jej eksploatacji i 
utrzymania. Wstępne ustalenia 
ekspertów wykazały, te sprawa 
jest skomplikowana I zlotyło lę 
na nią wiele przyczyn. Nie wy
kluczone, te zbiornik mote na
wet zostać I będzie to klęska 
ekologiczna wywolana dziaialno
kią górniczą I wydobywczą . 

Zagrolone ujęcie 

Sprawą szczególnie ważną I 
kontrowersyjną jest problem uję
da wody pitnej dła ZG .Polko
wice" I innych odbiorców, które 
znajduje się na tym terenie. Obe
cnie rurociąg wody pitnej jest 
zatopiony. W przypadku awarii 
dostęp do niego bylby powat
nie utrudniony, a mote nawet 
niemotliwy. Jak moglo do tego 
doJ~ Przedstawiciele ZG 'po
lkowlce" dumaczą się tym, te 
wła~we urzędy byty informo
wane o występowaniu deforma
cji terenu I kształtowaniu się mi
ski osiadania (według aktualnych 
danych, osiadanie gruntu w cen
trum niecki wynosi 2, a z mate
riałów Wydz. Och. Srod. w UW 
wynika, te 3 metry). Urzędy były 

też Informowane o dewastacji 
ujęcia wody w Soblnie I Jędrzy
chowie. Sam zakład nie podjął 
tadnych działań, aby zapobiec 
dalszej degradacji terenu I ochro
niĆ ujęcie wody, twierdząc, Że 
urząd gminy jest wła~clcJelem te
renu I to on powinien dzlalaĆ. 
Czy jednak realne zagrożenie, ja
kim byly roboty ziemne (bez ze
zwolenia, na górniczym terenie I 
pod .. nosem" kopalnł) nie były 
na tyle ważnym powodem, by 
zacząć działać niezaletnie od 
urzędu? 

Tadeusz Salackl powiedział, 
te zgodnie z prawem, kopalnia 
ponosi pelne skutki z tytułu osia
dania gruntu, a co za tym Idzie, 
powinna doprowadzić do stanu 
poprzedniego. Na tym polega 
rekultyWacja gruntu. 

Wygląda na to, Że roboty 
ziemne toczyły się na oczach 
wszystkich - wsi, urzędników I 
kopalni, a więc jakby za ich ci
chym przyzwoleniem. I chociaż 
wiadomo było, te Jest to nIele
galne, nikt ani na początku, ani 
w trakcie kopania nie zareago
wal. Dopiero kiedy woda, wsku
tek osiadania gruntu, zaczęła sta
nowić realne zagrożenie dla rol
ników, sprawa rozlewiska nabra
ła rozgłosu. I słusznie, ponieważ 
w tej chwJli w wykopanych kil
ka lat temu dołach praktycznie 
nie ma wody. Wraz z obnita
niem się terenu w stronę wsi, 
woda po prostu odpłynęła z nich 
I je~li proces ten będzie postę
pować, wsi mote grozić zalanie. 
Powstaje pytanie, jak motna było 
dopuścić do takiego stanu? Z 
pewn~cią była , w odpowiednim 
czasie, motUw~ć powstrzyma
nia robót. 

Bronisława Kowalska stwIer
dziła - bulwersujqce jest to, :że 
przez pienvsze cztery lala nic się 
nie zrobiło w lej sprawie. Dopie
ro w roku ubiegłym, kiedy stała 
się poważnym problemem, za
częto się nlq zajmowat . numa
czyć to można chyba tylko tym, 
te przyrost wód w Jędrzychowie 
nastąpił wla~nle w dągu ostat
nich dwu lal. Jedynym g]adem 
zainteresowania sprawą we 
wcze~nielszym okresie jest obfi
ta korespondencja I liczne spo
tkania. Niestety zabrakło jakich
kolwiek faktycznych działań. 

Wizja lokain. 
Posłanka Bronisława Kowal

ska, wraz z dyr. T. Sałackim I 
urzędnikami pojechała do Jędrzy
chowa, aby zobaczyć jak teraz 
przedstawia się sytuacja. Widok 
jest zaskakUjący - w miejscu 
gdzie były wykopy I gdzie na 
początku pojawiła się woda, te
raz praktycznie nie ma po niej 
~Iadu . Natomiast ogromne lustro 
wody _przesunęło' się at pod 
samą wie~. Jej blisko~ przycJą
ga także komary, które mieszkań
com Jędrzychowa dają się szcze
gólnie we znaki. Rolnicy chcą, 
by jak najszybciej rozwiązać ten 
problem. Dla nich jest to w tej 
chwili najwatniejsze. 

W miniony piątek w Urzę
dzie Rejonowym w Lubinie odbył 
się przetarg na wykonanie eks
pertyzy. Ostatecznie wybrane 
zo tało wrocławskie Biuro Hy
drogeologiczne ,.Hydros' dr Ja
nusza Fischera. Biuro zoboWią
zaJo się wykonać ekspertyzę w 
ciągu 1,5 miesiąca. 

Ur$%~ Romłł,duk·KowlńsluJ 

Przy ul. Lipoweł kawki atakowały 
przechodzących ulicą ludzi i zwierzęta. 
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Jak w filmie 
To jut drugi tego typu 

przypadek. który zdarzył siC; 
na tcrenle Polski w ciągu rap
tem dwóch dnl. PleIW5zy miał 
miej 'ce 28 maja w Warsza
wie. Jak podał Super Express 
mieszkańcy kamienicy przy 
Al. Niepodległości przeżyli 
chwile grozy. Od rana rozw
ścieczone wrony atakowały 
wszystkich przechQdzących 
przez znajdujące siC; na ty
łach budynku podwórko. NI
komu na szczęście nic się nie 
stało, wszyscy najedli się tyl
ko strachu. Według ornitolo
gów ptaki broniły jedynie 
swoich gniazd, które niewąt
pliwie znajdowały się w po
bliźu kamienicy. 

W Polkowicach sytuacja 
wyglądała podobnie tyle. t.e 
ludzi atakowały kawkI. Ich 
zachowanie było tak agresyw
ne, t.e na miejsce zdarzenia 
wezwano straż pożarną. Po
lkowiccy stratacy brali jut 
udział w niejednej nietypowej 
akcji. jednak I tym razem spi
sali się na medał. Okazało siC;, 
że powodem .niezadowole
nla" kawek, było zagubione 
pisklę. Stratacy odnaleźli je 
w jednej z piwnic 1 uwoln11J. 
Dzif;kl temu ptaki uspokoiły 
się I przestały atakować lu
dzi t zwierzęta. 

(plt) 



__________________________________________________________________________ 2~1996 

Konferencje naukowo-technla.ne na temat ochrony środowi
ska, sza.cgólnIe w rejonach górnłczych, stają się cyklicznymi 
imprezami. Stanowiącymi forum do wymiany poglądów na 
temat roU i zadań górnictwa dla rozwoju cywilizacyjnego, oczy
wiście przy respektowanIu wszelkjch zasad ochrony i racjo
n.alJlegO kształtowania środowiska tycia człowieka. 

KRYNICKIE KONFEROWANIE 
Z okazji Swlatowego Dnia 

Ochrony Srodowtska w Krynicy 
w dniach 15-18 maja odbyla się 
konferencja naukowo-techniczna 
na temat .Ochrona Srodowtska 
teren6w górniczych'. Jednym ze 
wspólorganlzatorów był KGHM 
Polska Mledt SA. KonferenCję 
zaszczycili swoją obecno~cią mi
nistrowie: Stanislaw żelichowski, 
minister Ochrony Srodowlska, 
Zasobów Naturalnych I leśnic
twa, Klemens &Ierski, minister 
Przemysiu I Handlu, Wleslaw 
Kaczmarek, minister Przeksztal
ceń Własn~owych, Jacek Żo
chowskl, minister ZdrOWia I 
Opieki Spolecznej oraz Marian 
Flllpek, prezes Wy:tszego Urzę
du Górniczego. Jednym z prze
wodniczących komitetu organi
zacyJnego był dr Int. Stanlslaw 
Slewlerskl, prezes zarządu Pol
skiej MiedzI. 

Krynica wybrana zostala nie 
bez przyczyny. Jest to boWiem 
miasto o ugruntowanych trady
cjach uzdrowiskowych, korzysta
jące z mineralnych wód podziem
nych udostępnionych metodami 
górniczymi. 

o dzlalalności przemysłu mie
dziowego na rzecz ochrony $ro
dowiska. Ocenili skutki eksploa
tacji górniczej na powierzchnię 
terenów LGOM-u, a takte 
mówiono o problemach oddzia
Iywanla składowisk odpadów 
poflotacyjnych na środowisko 
przyrodnicze. na przykJadzle Że
laznego Mostu. 

Organizatorzy, do których 
naletell takte Glówna Komisja 
Miernictwa Górniczego I Ochro
ny Srodowlska oraz Zarząd 
Główny Stowarzyszenia Inżynie
rów I Techników G6rnlctwa, bar
dzo wysoko oceniając dzlala lność 

poszczególnych służ pracujących 
na rzecz ochrony środowiska, 
wyr6tnili kilkunastu przedstawi
cieli .Polskiej Miedzi" złol)'ml 
odznaczeniami .Zaslutony dla 
Ochrony Srodowiska". Otrzyma
li je: Helena ByrdzJak, Kazimierz 
Banasiak, jan jurczenko, Jan Ma
zur, Stanlslaw Downarowlcz, Ry
szard Kurplńskl, Stanislaw Stu
dnlckl i Krzysztof Wleraszko. 

Do wszystkich :tyczeń I gra
tulacji, jakle reprezentanci .Pol
sklej Miedzi" otrzymywali pod
czas krynickiej konferencji dolą
cza się takte redakcja Gazety 
Polkowlckiej. 

Zdjęcie IlekSl: A/utrzej lecb 

dzlal Jan Dąbek - Izby Rolni
cze nie są nowym tworem, Icb 
blstorla sięga 150 lat. W Polsce 
izby istniały w okresie między
wojennym, głównie w pozna/i
skiem. II wojna światowa spowo
dowała ich likwidację, a nowe 
zarrądzenla pa/lslwowe z 1946 
roku rozwiązały je dejlf/ltyumle. 
Teraz mamy do tego tlJróclt. W 
tamlych czasacb przynależn01t 
cb/opów do Izb była obowlqrko
wa I 10 W pewnej m/erre przy
czy/lllo się do Icb upadku . Cbłop 
nie lubi przymusu, sam chce de
cydować o swoim gospodarstwfp 

Obecne Izby, jako samorzqd rol
nlcry mają, zgodnie z założe
niami, rozwiązywać prrede 
wszystkim problemy roll1ictwa 
oraz reprezelllować jego il1lere
SJI. Mogą też wplynqć na popra
wę porfonltl wykształcenIa rol
/1Ików, który powszechnIe uwa
żally jest za dość I/iskl. Na 1000 
osób praClljqcy cb w rolniC/wie 
tylko 18 ma wykształcenie wy
ższe, 32 - średnie, a pozostale 
- zasadl/lcze / podstawowe. 
Dziś nie tvystarczy już ro/ll/ko
wi tlmlejęlllość siania i orania, 
ale rówl1le potrzebn.a jest znajo
mość plarlOwanla, liczenia czy 
obshlgl komputera, je1l1 będrfe 
go mleć. 

Bernadeta Troklelewlcz 
mówiąc o zaletach tworzenia izb, 
powoływala się głównie na wzor
ce francuskie , gdzie samorząd 
rolniczy funkcjonuje już od kil
kudziesięciu lat I prawdzU się 
do konale. Zapewnienie rolni
kom stabilności i motliwoścl 
dzialania, organizacja rynku zby-

Konieczność realizacji w 
Polsce zarównowatonego rozwo
ju, zwanego ekoroZWOjem, sta
wia przed gospodarką kraju 
nowe, bardzo watne zadania . W 
szczególności dotyczy to górnic
twa, stanowiącego motor napę
dzający gospodarkę kraju, a 
którego działalność Jest - często 
słusznie - odbierana przez opi
nię publiczną jako szczególnie 
destrukcyjna dla środowiska 
przyrodniczego. Oczywistym jest, 
te ta negatywna opinJa musi ulec 
zmianie, ale pod warunkiem 
ZWrócenia większej wagi w dzia
łalności górniczej na sprawy 
ochrony $rodowiska. Te wlaśnle 
zagadnienia stanowiły podstawo
wą temal)'kę krynickiej konfe
rencji. Ich uwzględnienie w prak
I)'ce powinno przyczynić się do 
wypracowania spolecznle akcep
towanego modelu funkcjonowa
nia górnictwa w naszym kraju . 
Modelu zgodnego z zasadami 
rozwoju zrównowatonego, to jest 
respektującego ekologiczne wy
mogi wła$clwego funkcjonowa
nia środoWiska przyrodniczego, 
a środowiska :tycia człowieka w 
szczeg61nOOcl. 

Czy rolnicy mogą rzeczywiście coi %dzialal, czy 
lIIal'l Iii, prubicia? 

tei mają 

jedną z liczniejszych grup 
uczestnik6w konferencji siano
wili przedstawiciele KGHM Pol
ska Miedt SA. Prezentowali oni 
referal)' mówiące między Innymi 

Izby Rolnicze -
• • • zagrozenle I szansa 

Pierwsze wybory do Izb Rol
niczych nast:jpią prawdopodob
nie we wrześniu tego roku. Obe
cnie odbywają się cykliczne p<>
tkania z rolnikami, na których 
omawiane są glówne zalo:tenia I 
kierunki dzialania samorządu rol
niczego. W Polkowicach pierw
sze spotkanie poświęcone temu 
zagadnieniu odbylo się 3 czerw
ca w Urzędzie Gminy z udzia
lemjana Dąbka, dyrektora Szkoły 
Rolniczej w Rudnej oraz Berna
dety Trokielewlcz, z O$rodka 
Doradztwa Rolniczego w Piotro
wicach I jednocześnie reprezen
tantki Sejmiku Samorządowego. 
Przybyli na nie równlet przed
stawiciele społeczno~ wiejskiej 
oraz lokalnych organizacji dzia
łających na rlecz rolnictwa. 

Mamy wej!ć do EWG, a wa
nmkiem wstqplen. la do tej orga
ntzacjl jest m. In. UIWOrze1lie sa
morzqdu rolniczego. - powle-

tu, co jest szczególnie wawe -
lO I)'lko niektóre z aspektów za
sadności tworzenia Izb. Polskie 
realia sq lIieco odmlel/ne -
stwierdzila przedstaWicielka Sej
miku. - Na zacbodzie trylWo
rzyla się Już peu na tradycja, jed
nak kiedyś naleźy zacząć. Tam 
też trzeba było czasu, aby w.tty
stkle sprawy ułożyły się właści
wie. Proces ten oznacza prremia
tly w roinialme, w śtuiadomości 
rolników, zwłaszcza młodych, 

którycb trzeba zacbęcić do lej 
pracy. Powstanie izb jest nleu
nlkl/lone, dlatego ważne jest, aby 
Interesy rolników reprezelltowa
li odpowiedni ludzie. Jacy dele
gaci, taka izba. Być może tkwią 
w Izbacb Robliczycb pewne za
grożenia, ale jest też szansa. 
Ch/oP będzie mleć swoją repre
zentację do rozmów o swoich 
problemacb. To ostatnie stwier
dzenie padlo w kontek$cie uwag 

s 

zgłoszonych przez uczestników 
spotkania, a dOl)'czących przy
szłej struktury Izb, a takte obaw, 
:te izby mogą stać się kolejną 
sformalizowaną Instytucją, w 
której toczyć się będzie walka o 
wladzę, podczas gdy rolnik znów 
zosIanie sam ze swymi proble
mamI. 

Aleksander Żmiejewskl, pre
zes SKR-u Polkowice, okr~1ił Izby 
Rolnicze jako agendy rządowe tłu
macząc to m. In. sposobem prze
prowadzania wyborów I utrzyma
nia Izb w początkowym okresie 
funkcjonowania . Z nlektórymf 
stwierdzelllaml - powiedział 
prezes SKR - tmd/lo się %80-
dzi(. W rzeczywistOŚci jest 10 przy
mus, a nie oddolna IniCjatywa, 
która wyszła od rolnika . Na czym 
polegać ma dobrowolno!ć? Jeżeli 
w I IlIrre wyborów nie będzie 
ustawowej, 20 proc. frekwencji, 
Ul rr wystarcry tylko 5 proc., aby 
wybory uznać za ważne. Poza 
tym głosować mogq tylko plami
cy podatku gnmtowego. W gml
lIie Polkowice stanowią oni około 
30 proc. m leszka/!ców wsi. Reszta 
to emeryci, rel1clścl, pracownicy 
byłych PGR-ów, którzy tego pra
wa nU! mają. Dlacregodo tejpory, 
na bazie is/lliejqcycb organiza
cji, nie potrafiono się dogadać t 
wybrać jednego prredstawiclela? 
Uwag I wątpllwo~ bylo znacz
nie więceJ, a dOl)'czyly głównie 
fakl)'cznego wplywu rolników na 
Istotne dla nich sprawy oraz za
Interesowania Ich problemamI. 
Obawiają się kolejnych deklaracji 
I obietnic, dobrze znanych z prze
szło$cl , z których niewiele potem 
wynikało. Rollllcy nie są pewni 
tego, że mogą co! zdziałać, -
stwierdziła jedna z uczestniczek 
spotkania - że ktoś będzie się 

rzeczywiście liczyć z ich zdal/iem. 
Mamy małą Siłę przebicia. 

W poniedziaJkowym spotka
niu wzięlo udzial okolo 20 osób 
- wśród nich było zaledwie 
trzech rolników. żaden oficjal
nie nie zabral głosu. Po spotka
niu jeden z nich powiedział, te 
powodem, dla którego nie ode
zwał się było to, :te nie zna je
szcze statutu, ani dokładniejszych 
Informacji na temat samorządu 
rolniczego. Uważa Jednak, te 
Izby są potrzebne, aby rolnik 
miał jakieś oparcie. W 
polskim rolnictwie jest bardzo 
wiele problemów do rozwiąza
nia. Szczególnie ostatnie lata spo
wodowały niekorzystne zmiany 
na wsi I niezbędne są natych
miastowe dzialanla na rzecz po
prawy tej syruacjl. Czy Izby Rol
nicze, jako nowy amorząd rol
niczy, potrafią przeprowadzić 
zasadnicze przemiany i podnieŚĆ 
polskie rolnictwo? Na odpowie
dzi na te i wiele Innych pytań 
trzeba będzie jednak poczekać. 

Urszulo Romaniuk-Kowalska 
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Zmlenlalq si, czasy, zmlenlalq sposoby, ale na naiwnych 
zawslI da sił zarobU. Wcłqł mołna lOS tal poszkodowa
ny. na wlasn. łycllnł •• 

Łańcuszkowe 
(nie )szczęście 

Od kilku miesięcy, co pewien 
czas, pojawiają się w prasie Infor
macje na temat tajemniczej gry Sky
lIne. Przypomina ona Inną, znaną I 
popularną w przeszłości grę .łań
cuszek szczęścia". Różnica polega 
na tym, że listy zastąpione zostały 
obecnie przez komputery. Zmieniła 
się forma naciągania ludzi na pie
niądze, ale sam mechanizm pozo
stał ten sam. 

System Sky-Une zrodził się w 
Niemczech I prowadzony Jest przez 
niemieckie małżeństwo. Polega na 
tym, te jego uczestnik musi wpłacić 
na konto niemieckiej firmy Herosys 
Rechenzentrum GmbH 2100 marek 
(tj. około 35 milionów starych zło
tych). To daje mu prawo wprowa
dzenia do gry kolejnych ludzI. Im 
więcej, tym szybciej wzbogaci się, 
ponlewat za kaŻdego otrzymywać 
będzie odpOWiednią kwotę pienię
dzy. Na tym polega biznes. 

Wejść do gry nie Jest łatwo. CI, 
którzy zdecydują się, muszą podpi
sać oświadczenie o zachowaniu "ta
Jemnicy handlowej" firmy. Oficjalnie 
więc sprawa nie Istnieje. Kolejni 
uczestnicy werbowani są ze śclsle
go grona znajomych lub rodziny. 
Pulapka. jaka tkwi w tym przedsię
wzięciu, polega na tym, że nie mot
na odzyskać wplaconej kwoty I je
dynym sposobem, aby .zobaczyć" 
pieniądze jest wprowadzanie następ
nych osób. Okazuje się, te pomimo 
ciężkich czasów, na które wszyscy 
niemal narzekają I bezrobocia wciąż 
znajdują się ludzie gotowi wyrzucić 
w ciemno kilkadziesiąt milionów zlo
tych, bez gwarancji, że przyniesie 
Im to bogactwo. Ciekawostką jest 
też to, że klimat tajemniczości wo
kół sprawy nie wzbudza u ludzi żad
nych wątpliwości ani podejrzeń. Go
dzą się na wszelkie warunki bez za
strzeżeń omamieni wiZją przyszłego 
bogactwa. Jest tak chyba dlatego, 
te chodzi tu o dute pieniądze -
powiedział w rozmowie telefonicz
nej jeden z nie doszlych uczestni
ków Sky-Une, prosząc Jednocześnie 
o całkowitą anonimowość - Moja 
obecność na pierwszym spotkaniu 
wynikała bardziej z ciekawości nit 
chęci wejścia do gry. Wszyscy jed
nak są dokładnie informowani o za
sadach jakie w niej obowiązują. Nie 
ma tadnego przymusu, ani pośpie
chu. Decyzję o wejściu do firmy kat
dy podejmuje sam. Jeśli potem n/e 
wciąga kolejnych osób, traci pienią
dze, ale on doskonale wie na czym 
to polega. Nie ma zwrotu wniesio
nych kwot, a są one dute, około 30 

milionów starych złotych, plus wy
datki na wyjazdy. Trudno więc mówić 
o krzywdzeniu kogokolwiek, Jeśli 
katdy sam w to wchodzi. Zresztą, z 
tego co wiem, Jedni pomagają dru
gim, aby jak najszybciej wprowa
dziĆ następne osoby. Prędzej zaczną 
wtedy przychodziĆ pieniądze. Ale Jak 
jest naprawdę - nie wiem. 

Jednak niektórzy, pomimo 
świadomości warunków gry, czują 
się pokrzywdzenI. Z różnych powo
dów chcą odzyskać włożone pie
niądze, Jest to jednak niemożliwe 
bez wprowadzania kolejnych osób 
do gry. Zarobić więc mogą ci, którzy 
znajdą najwięcej chętnych. Czy w 
momencie pOdjęcia decyzJI o wstą
pieniu do firmy I wpłaceniU kilku 
tysięcy marek, ludzie rzeczywiście 
zastanawiają się nad możliwością 
wykonania podstawowego warun
ku, czyli zwerbowaniu kolejnych 
osób? Wśród uczestników gry są 
robotnicy, handlarze, biznesmeni, 
a nawet bezrObotnI. Ilu z nich na
prawdę zarobi, a Ilu straci, często 
ostatnie, oszczędności lub pożyczo
ne pieniądze? 

Kilka miesięcy temu poznań
ska prokuratura zajęla się sprawą 
Sky-lIne na wniosek jednej z osób, 
która dala się zwerbować I w ten 
sposób straciła pieniądze. Sprawa 
nie jest jednak zbyt prosta. Nie kat
dy chce na ten temat rozmawiać, 
tłumacząc to obowiązkiem zacho
wania tajemnicy, choć często fak
tyczną przyczyną jest po prostu 
wstyd. Wstyd, że nie pOWiodło się, 
Że dalo się oszukać oraz bezpod
stawny lęk przed konsekwencjami 
w przypadku ujawnienia .. tajemni
cy" (50 mln starych złotyCh kary!). 
Tymczasem oświadczenia podpisy
wane przez wchodzących do Sky
Llne nie mają żadnej mocy prawnej. 
Mimo to bardzo trudno znaleźć 
chętnych do rozmowy na ten te
mat. Natomiast powodem pojawia
nia się, pojedynczych na razie, gło
sów Jest ostrzeżenie potencjalnych 
~oflar" przed popełnieniem podob
nego błędu. Dopóki jednak oficJal
nie nie ma poszkodowanych, trud
no przewidzieć czy I w Jaki sposób 
sprawa się zakończy. 

W Polkowicach tajemnicą poli
szynela jest, te Sky-Llne rozwinął 
się dość szeroko. Nieoficjalnie mówi 
się o dużej ilości uczestników gry, 
dużych pieniądzach I ... straconych 
nadziejach. Natomiast rzeczywistość 
pozostaje nadal słodko-gorzkim se
kretem. Czy jednak na dlugo? 

(exe) 

SZANSA 
1'1' 

NA SAMODZ/ELNOSC 
% dr Inż. Andrzejem Janowskim, dyrektorem departamentu 
restruktury%acjl I prywaty%acJI KGHM Polska MtetU S..t ro%
mawia A"drzeJ Lecb. 

Red.: Przez 35 lat swego ist
nienia KGHM przechodził r6:tne 
historyczne zakręty, okresy ko
niunktur I dekoniunktur, a mimo 
to zawsze wychodził na prostą. 
Zatrudnionym tutaj tylo i praco
wało się dobrze. Sam region za
liczany był I Jest nadal do naJle
piej prosperujących w kraju. Po 
co więc wprowadzać ryzykow
ne eksperymenty typu restruktu
ryzacją zwłaszcza, te Większo~d 
proces ten kojarzy się z zagrote
niem dla miejsc pracy. - A zatem 

panie dyrektorze restrukturyza- , 
cja to moda czy konleczno$ć? 

- Andnej Janowski: - Re
stn~kfUryzacja wbrew pozorom 
nie jest modq. Jest to koniecz
ność wynikająca z mecbani
zmów ekonomicznych. Najlep
szym przykładem jest Stocznia 
Gdańska, gdzie restrukturyzację 
uznano za modę, konsekwencją 
czego nie realizowano mecba
nizmy ekonomiczne. Dzt.sfaj ko
niecznolciq stała się sprawa bra-
ku wypłaty lub zwoll/leń prac~-4 ' 

ZNP' protestuje 
, Redakcja Gazety Polkowicklej 

otrzymała pismo z oddziału Związku 
Nauczycielstwa Polskiego w PolkowI
cach, które prezentujemy w całości: 

Zgodnie z uchwałą podjętą przez 
Ogółnopolskl Komitet Protestacyjny 
Związku Nauczycielstwa Polskiego o 
postępującym proteście naszego Śfo
dowiska w sprawie plac pracowników 
oświaty oraz sytuacji materialnej szkól 
I plac6we. Akcję protestacyjną rozpo
czął 18 marca br. Zarząd Okręgu w 
ŁodzI. Zakończy ją, 15 czerwca, ogól
nopolska manifestacja członków ZNP 
w Warszawie. 

W związku z powyższym, Oddział 
Zarządu ZNP w Polkowicach przystąpi 
do akcji w dniach 10-15 czerwca. W 
tych dniach zostaną oflagowane i opla
katowane placówki oświatowe w na
szej gminie oraz wyłożone materialy 
informacyjne. 11 czerwca delegacja 
ZNP z województwa, powołana przez 
Zarząd Okręgu w Legnicy, złoży, w 
Imieniu wszystkich członków, petycję z 
postulatami naszego środowiska u 
Wojewody I Kuratora. 

6 

15 czerwca delegacje ze wszyst
kich Oddzial6w ZNP naszego woje
wództwa wezmą udział w ogólnopol
skiej manifestacji ZNP w Warszawie. 
W uchwałach, stanowiskach i postula
tach żądamy: 

• waloryzacji płac o 5,5% ponad 
rzeczywistą inflację; 

• realizację postanowień T rybuna
lu Konstytucyjnego w sprawie za
ległej rewaloryzacji; 
nowelizacji ustawy o ~ztaltowa
nlu wynagrodzeń w państwowej 
slerze budżetowej; 

• zmiany relacji międzydziałowych 
w obrębie slery budżetowaj: 

• realizacji Pakietu Gwarancji S0-
cjalnych; 

• zwiększenie nakładów na oświa
tę (zwiększenie subwencji dla 
gmin); 

• zmian w warunkach pracy na!J' 
czyciela I nauki uczniów. 
W przypadku braku pozytyWnych 

rozwiązań, zadowalających środowisko 
oświatowe, wznowimy akcję od 2 wrze
śnia sięgając po bardziej radykalne for· 
my protestu. 

Mówimy dość: 

• lekceważeniu ludzi, Ich potrzeb I 
aspiracp: 

• nierzetelnemu wyliczaniu kosztów 
OŚwiaty I jej nieustannej degra
dacjI. 

Zarząd Oddziału ZNP 
w Polkowicach 

prezes Stanisława POlnSMJu 

••• 

Całkowicie zrozumiała jest troska czę
ści Śfodowiska nauczycielskiego zrze
szonego w ZNP nie godzącego się na 
przerażająco niską kondycję Hnanso
wą oświaty w Polsce. Jednak odnoto
wując protest ZNP nie sposób zwrócić 
uwagi na fakt, że związek ten jest jed
nym z filarów Sojuszu lewicy Demo
kratycznej, współtworzącego wraz z 
Polskim Stronnictwem ludowym rzą
dzącą koalicję, decydującą przecież 
o losach I kondycji calej slery budże
towej, nie wyłączając oświaty. W tej 
sytuacji akcje protestacyjne nie są, bo 
nie mogą być, jedyną formą nacisku 
jaką dysponuje ZNP. Związek ma SiłO
ich przedstawicieli w rządzącej koan· 
cji, takich jak prezes ZNP poseł Jan 
Zaciura, czy legnlckl senator Euge
niusz Patyk. Może więc zamiast olla· 
gowywać szkoły, co bardziej przystoi 
organizacjom opozycyjnym, nie posia
dającym wpływu na sejmowe i rządo
we dzecyzje, ZNP zwiększy nacisk na 
swoich parlamentarzystów, uzyskując 
w ten sposób realizację swoich po
stulatów? 

(das) 
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nlRów. Innymi słowy, patrząc na 
restrukturyzację pod kątem 
mody, zgubiono konlecznośt jej 
przeprowadzenia ... 

- Red.: - ... ale wróćmy do 
naszych wewnętrznych proble
mów. Mimo zawirowań, kombi
nat przetrwał I póki co ma się 
dobrze. Mo:tna więc przyjąć, te 
przez te wszystkie lata stosował 
włakJwą strategię rozwoju. W 
doble gospodarki rynkowej ko
nleczne Jest przestawienie I pod
danle się mechanizmom rynko
wym. Nowoczesne przedsiębior
stwo, aby utrzymać się I rozwi
jać musi być konkurencyjne. Dla
tego też obniżanie kosztów pro
dukcji I podnoszenle jej jakOOd 
jest konieczne dla miedziowego 
przedsiębiorstwa. Takie są zało
żenia programu restrukturyzacjI. 
Tymczasem przysłuchując się 
oplnJl społeczrieJ można wywnio
skować, że proces restrukturyza
cji wlększo~1 kojarzy się z ma
sowymi zwolnieniami. Skąd bie
rze się taki pogląd? 

- A.Janowsld: - Firmy duże 
i bogate, a takim przedsiębior
stwem od początku swojego ist
nienia był kombinat miedziowy, 
starały tworzy t takie własne 

struktury, dzięki którym stawały 
się one samowystarczalne. Obe
cnie sytuacja zmieniła się dia
metralnie. Światowe doświadcze
nia wskazują, że usamodzlelnle
'Iie ludzi mającycb do dyspory
cjl majątek zakładowy wyrwali 
w nlcb większe zaangażowanie 
t raradnośt pozwalając na sryb-

PIĄTEK 7.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci· powt. 10.50 Opinia (P)u(B)liczna 
11.00 Inlormacje M 11.15 Gość M 11.30 
Panna dziedziczka· pow\. 12.00 Tele1ekst 
16.45 Program dnia 16.50 Blok filmowy dla 
dzieci Pac Man • Wlgel 17.45 Inlormacje 
TV\. • wyd. pop. 18.00 Szpllal miejski • 
serial USA 18.45 Opinia (P)u(b)lIczna 18.55 
Porady pana Dalb 19.05 Kołai· magazyn 
kulturalny 19.30 Włamanie • pow\. filmu 
lab. 21.00 Panna dziedziczka . serial 
prod.brazyliJskiej 21.30 InlormacjeM·wy· 
danie gl6wne 21.50 Czas prezydentów 
22.05 CzcIj olca swego . film prod. USA 
23.45 Informacje M • wyd. wiecz. 00.00 
ZalIończenie programu 

SOBOTA 8.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia (P)u(b)1iczna 11.00 In· 
formacje M 11.15 Czas prezydentów 
11.30 Panna dziedziczka· pow\. 12.00 T. 
Ielakst 16.45 Program dnia 16.50 Blok fil
rrONy dla dzieci P.c Man. Włgel 17.35 
Czas dla ciebie 17.45 Informacje M· wyd. 
pop. 18.00 Szpital Miejski ·serial prod.USA 
18.45 OpInia (P)u(b)flczn. 18.55 Bzu .... 
program muzyczny 19.25 Czcij ojca swego 
• powt. filmu tab. 21.00 Panna dziedzicz
ka- serial prod.brazyłijskiej 21.30 Informa· 

kie wypracowanie rysku. Stqd 
Intencją zarządu "Polskiej Mle
dziU jest tworzenie tak/ch wła
śnie struktur. Co do zwolnień? 
Uważam, że to właśnie restruk
turyzacja zapewni ludziom pra
cę I płacę oraz majątek, dzięki 
któremu będą mogli popraw/t 
jedno { dru8le. 

- Red.: - Z Pańskiej wypo
wiedzi wynika, :te nie będzie 
zwolnień. a jedynle stworzenie 
ludziom szansy uruchomienia 
własnych. mniejszych firm w 

oparciu o wlano kombtnackie I 
pod jego parasolem ochronnym. 
W Jaki zatem sposób z punktu 
wldzenJa strategII zarządu .. Pol
skiej Miedzi~ przebiegać będzie 
proces reStrukturyzacji? 

- A. Janowski: - General
nie proces ten możemy podzielit 
na działania w trzech kierun
kacb. W pierwszym przypadku 
mówimy o restrukturyzacji shlżb 
pomocnicrycb_ Są to pracowlI/-

cy zajmujący się sprzqtanlem, 
gotowaniem mleka, wydawa
niem posiłków I napojów Itp. Wy
konują oni czystq usrngę, co nie 
wymaga posiadania lub dawa
nia {m majqtku. Druga grupa 
to pracownicy świadczący pracę 
rwląza11ą z posiadan iem mająt
ku zakładowego (maszyn, narzę
dzi, urządzeń t pomieszczenia 
itp.) a ich dzlałalnoś~ nierozer
walnie związana jest z tym ma
jqtkiem. Wreszcie trzecia grupa 
to pracownicy wykonujący cryn-

ności w zakresie majqtku zbęd
I/ego, którego ISI/1(enie nie ma 
zwIązku z procesem wydobyw
czym. 

Pierwsza gmpa jest dla nas 
dośt oczywista. Icb usługę cbce
my kupit. W tej sytuacji pra
cownicy będ4 mieli proporyc;ję 
wejścia w strukturę organizacyj
ną np. Fundacji Pracoum/czej 
KGHM, która zorganizuje dzia
łalnośt gospodarczą . limą pro-

PROGRAM 

pozycją może by( wejście w struk
tury już istnlejącycb na rynku 
podmiotów zajmującycb się 
świadczeniami tego typu . Ko/.ej
'Ią propozycją, czego nie wykltJ
czamy, może by( powołanie spół
ki pracowniczej. 

W przypadku drugiej grupy 
proces restrukturyzacji przeblegat 
będzie dwuetapowo. W pfetwsrym 
etapie wszystkie struktury powin
ny zosta( t4porządkowane we
wnątrz każdego z oddziałów. 

Wiemy nie od dziś, że ta sama 
działalnoś( figuruje UJ scbema
tacb organlzacyjnycb pod różny
mi nazwami. Róum~nle z tym 
etapenI prowadzona będzie SZC%f:!

gólowa Inwemaryzacja majątko
wa. EJap ten polegat będzie na 
upon:qdkouxmiu i określeniu rze
czywistycb kosztów, jakie ponosi 
dana komórka. Jednocmnie bę
dzie to inwentaryzacja możliwo
ści produkcyj1lych takiego upo
rządkowanego oddziału . Dopie
ro po określeniu takich elemen
tów będziemy w sta1/le określ/t, 
cry daną komórkę stat będzie na 
podjęcie samodzielnej działalno
ści Kolejnośt wedhJg mojej oceny 
jest nIeuchronna. Albo proces re
strukturyzacji prowadzony będzie 
energicznie, z pełllytll rozezna
niem mOżlfwośc{ I pom:eb rynku. 
Albo doprowadrlmy do sytuacji, 
w której niee/ektyWltOŚci cale go 
miedziowego przedsiębiorstwa 
:&Inuszq do podjęcia decyzji co I 
w jakiej kolej'lOŚcf likwidujemy. 

Red.: Dziękuję za rozmowę. 

TELEWIZJI REGIONALNEJ WOJEWÓDZTWA LEGNICKIEGO 
cje M· wydanie główne 21.45 Czas dla 
ciebie 21 .55 Kojek • serial sensacyjny 
prod.USA 22.45 Oollnl lalek· serial pr~. 
USA 23.10 FILM TYGODNIA - INDIAN
SKI KAPITAN - film prod.USA 00.20 Infor· 
macje M • wyd. wiecz. 00.35 Slrefl Taft. 
CI • is1a przebojów muzyk! mIodzieźowej 

NIEDZIELA 9.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia (P)u(b)liczna 11.00 In· 
formacje M • pow\. 11.15 Panna dzie
dziczka • powt. 16.45 Program dnia 16.50 
Blok filmowy dla dzieci Pac Man. Wiget 
17.35 Czas dla ciebie 17.45 Wydarzenia 
Tygodnia 18.05 Szpltll miejskI - serial 
prod.USA 18.50 Kojak· pow\. 19.35 Bm· 
program muzyczny 20.05 Strefa tańca 21.00 
Panna dziedziczka serIal 
prod.brazyUjskiej 21.30 Wydarzenia Tygo
dnia 21.50 Czas dla Ciebie 22.00 Colom
bo . seriai kryminalny prod. USA 23.20 Pla· 
yboy 23.50 Zakończenie programu 

PONIEDZIAŁEK 10.06.1996 
10.00 Program dnia 10.05 Blok filmowy dla 
dzieci- powt. 10.55 Wydarzenia Tygodnia 
11.15 Panna dziedziczka· powt. 11 .45 T. 
Ietekst 16.45 Powitanie 16.50 Blok filmowy 
dla dzieci Pic Man. Wigel 17 AS Informa· 
cje M· wyd. pop. 18.00 Szpital miejski· , 

serial prod. USA 18.45 Opinia (P)u(b)f1CZ1\1 
18.55 Colombo .pow\. 20.15 Program pu· 
blicystyczny 21.00 Plnna dzledziczka -
serial prod.brazylijskiej 21.30 InfOfmacJe 
M • wydanie gl6wne 21.50 Gość lVL 
22.05 Kojak- film fabularny prod.USA 22.55 
Oolln. Lalek· serial obyczajowy prociUSA 
23.20 Informacje M . wyd. wiea.. 23.35 
Playboy 00.05 Zakończenie programu 

WTOREK 11.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci· powt. 10.50 Opinia (P)u(b)/iczna 
11.00 Informacje TVL . powt. 11.15 GoŚĆ 
TVL ·powt. 11.30 Panna dziedziczka· pow\. 
12.00 Teletekst 16.45 Program dnia 16.50 
Blok filmowy dla dzieci Pac '.!an. Wige! 
17.45 Informacje M • wyd. pop. 18.00 
Szpital mieJski· serial prod. USA 18 • .s 
Opinia (P)u(b)f1czna 18.55 Kojak - pow\. 
19.50 Rośnij zdrowo· magazyn dla rodzi
rXm 20.30 Globtroterzy . magazyn tury· 
styczny 21.00 Panna dziedziczka • serial 
prod. brazylijskiej 21.30 Informacje M • 
wydanie główne 21.50 Gość M 22.05 
Świat bez lItoścl- film fab. prod. wfoskiej 
23.30 Informacje M· wyd. wiea.. 23.45 
Zakończenie programu 

ŚRODA 12.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia (P)u(b)Rczna 11 .00 In· 

formacje M 11.15 Gość TV\. 11.30 Pan· 
na dziedziczka - serial prod. brazylijskiej 
12.00 Tele1ekst 16.45 Powitanie 16.50 Blok 
filmowy dla dzieci 17.45 Informacje M· 
wyd. pop. 18.00 Szpital mieJSki· serial 
prod.USA 18.45 Opinia (P)u(b)lIcznl 18.55 
ŚWiat bez fitości· film fab. prod. wJoskjej( 
pow\.) 20.20 Repor1aŻ 20.35 Przeboje do
rTlO'I.ego kina 21 .00 PanIlI dziedzlczb -
serial prod. brazylijskiej 21.30 Informacje 
M • wydanie główne 21 .50 GoŚĆ TVL 
22.05 Pokojówka • fifm lab.prod. angiel· 
skiej 23.35 Informacje M . wyd. wiecz. 
00.50 Zakończenie programu 

CZWARTEK 13.06.1996 
9.55 Program dnia 10.00 Blok filmowy dla 
dzieci 10.50 Opinia (P)u(b)lIczna 11.00 In
formacje M· powI11.15 Gość M 11.30 
Panna dziedziczka· pow\. 12.00 Tele1ekst 
16.45 Powitanie 16.50 Blok fifrrONy dla dzieci 
Pac Man. Widget 17.45 Informacje M • 
wyd. pop. 18.00 SzpItal mleJskl- serial prod. 
USA 18.45 Opinia (P)u(b)lIczna 18.55 Po
kojówka· powt.filmu prod.angielskiej 20.30 
Program lokalny 21.00 Panna dziedziCZkI 
• serial prod. brazylijskiej 21.30 Informacje 
M·wydanie główne 21.50 GoŚĆ M 22.05 
Nlespodzlewalll wnll . film fabularny 
prod. kanadyjskiej 23.45 Informacje- wyd. 
wiecz. 00.00 Zakończenie programu 



rrefe9Ltfreson 

ul. Heweliusza lllXVll p., 80-890 Gdańsk 

Informacje są prze
twarzane i wprowa

"'be do głównej 
<bazy danych 

tel. +58 31 5076,313421, fax +58 315079, 313421 
email: info@teleadreson.com.pl 
WWW: http://www.teleadreson.com.pl 
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Wypożyczalnia Kaset Video 

VIDEO TOP 
M&M GLĄB 

Polkowice, ul. Kominka S - przeniesiona z Rynku 

W aktualnej otercle około 3CXXl kaset Video w tym 
okolo 200 aktualnych hitów. 

czynne od godz. 1000-21 00 

w niedziele od godz. 11 OO-19'ID 

Ceny od 50 gr do 4 zł 

Do każdego wypożyczonego Hitu dodatkowo 
dajemy l tllm gratis. 

Już w czerwcu zapraszamy 
na Premierę Superprzygody 

•• RYCERZ KRÓLA ARTURA" 
z dobrą obsadą 

RICHARD GERE I SEAN CONNERY 
reżyseria JERRY ZUCKER 

NAJCZĘŚCIEJ WYPOŻYCZANE HITY TYGODNIA: 
l. System 
2. LIberator 2 
3. Honor zabójcy 
4. Calitomla Man 
5. Kocham kłopoty 
6. Don Juan de Maroco 

PREMIERY CZERWCA '96: 

7. Apollo 13 
8. Waleczne serce 
9. Jade 

10. Biesiada 
u Masztalskjch 

1l. Tato 

l. Nabyta śmlerć 
2. Gatunek 
3. Rycerz Króla Artura 
4. Ślicznotki 
5. Władca zwierząt 3 

- sen{eczniezapraszamg-

r---------------------
I KUPON OGŁOSZENIOWY 
I 
I 
I 
I 
I 

]eteli chce z zamJeklc! swoje ogloszenle na lamach Gazety PolkowIc
klej w rubryce .Ogłoszenia drobne", wypełni' czytelnie dutymi literami ten 
kupon I przeSUJ bądt dostarcz o oblkle na adres redakcji Gazety Polkowic· 
klej, ul. Górna 3/3, 59·320 Połkowlce. OgIJ zerue Jest bczpłaUle. 

I .................. ............... .. ................................................ . 
I ............................................ .............................. .. .. ..... . 
I 
L~·~·~·~ ·~·~.: .. ~·~·~·~·~·~·~~·~·~.:.: ... ~ ·~·~·-. 

OGŁOSZENIE DROBNE 
• Miody, ambitny poszukuje pracy - wyksztaicenle średnie lech

niczne - elektronik, sludent informatyki. dobra znajomość ob
slugi komputera. Artur Stadnik, KJębanowlce 27, 67-223 Radwa· 
nice, tel. 31-13-28. 

• Praca dla amerykańsko-polskiego towarzys[Wa ubezpieczenio
wego w Charakterze doradców ubezpieczeniowych. Wymaga
ne: przynajmniej ~rednie wykszlaicenle, dyspozycyjno~ć, kon
takt z ludtml. Tel. 42 73 05. 

.~ .... , .•.........•. !II. •••••••• ~ •• 

• 
.. 
• • • rl' 

I3ju("() ~eklam~ • • • • • 

· . . . ~ 
~ POŚrCdnlCC' W umreuczilnlu vłdOizeit ·J n......... 
• klam t:lraz załatwianiu ,(jrnlalłl()~d z tl'm • 
: .lWłą..:anl'ClI W 6aLeCle Wl1.»«czeJ. w Gaze-- • 
• <Je J'<()bOOlICZeJ IVantramle LmłnlCklcJ. Za /I 

• nUSD", ~retlnlctwem unSkaCle all~lw() 
: rabat! . : 
• I1rLYJm()Wunłc zleceń W Dlurze lłeklamy • 
: CI), .. Vf'()Metlla- w V{Jlk(,włcaclł. : .... . .............................. . 

o KSIĄŻCE DLA DZIECI I MŁODZIEŻY 
B~blioteka Dziecięco-Młodzieżowa W Polkowicach 

• książki dla dzieci 

ŚWIAT WOKÓŁ NAS - w tej ciekawej serii młodym czytel
nikom przybliżone zostały wsp6lczesne problemy ochrony 
środowiska. Co to jest globalne ocieplenie? Jak powstaje 
kwaśny deszcz? Co to jest dziura ozonowa? Te i wiele 
innych problemów wyjaśnionych jest w sposób zrozumialy i 
barwnie ilustrowany. Przedstawione są nowoczesne rozwią
zania, które pokazują jakie dzialania najeży podjąć, aby 
świat wokół nas zachować dla przyszłych pokoleń. 

Cl Brlght M., Kwaśny deszcz 

a Hare Tony, Recykling 

Cl Brlght M., Samochody za-
truwają powietrze 

Książki polecamy do użytku 
szkolnego, do zestawu książek 
pomocniczych do nauki śro

dOWiska społeczno-przyrodni
czego na poziomie klas I-ITI 
szkoły podstawowej 

• książki dla młodzieży 
ZBADAJ 10 SAM - problematyka ochrony środowiska naturalnego 
leży w kręgu zainteresowań wielu czytelników. Jednak mimo wzro
stu uwagi I koncentracji , na len temat pozostaje ciągle jeszcze wiele 
pytań. których znajomość miałaby związek z bezpośrednim oddzla
Iywaniem na nasz organizm I nasze otoczenie. 

9 

D Tilling Slepheo, isbel Andy, Chell Keith, Kwaśne deszcze 

D TilJlng Stephen. Ozon a efekt 
cfep/a rnla l/y 

D SpringaLI Helen i in., Azot i 
azotany w życiu człowieka 
i w środowisku . 

I 
Ksią:tki z tej serii podzielono na . 
tematy, by pozwolić na skupienie 
się na tych aspektach, które nas 
Interesują . Przy ka:tdym lemacie 
podano sposoby badań tego zja
wiska . Są to propozycje, dzięki 
którym mo:tna prowadzić prace 
badawcze w swolej okolicy. Kslą:t
ki polecamy uczniom I nauczycie
lom a tak:te w zystkim zaintereso
wanym problematyką ochrony śro
dowiska. 

I IIf/a .~,...,,~ I 
I (".'t. J,. 

~";Jart,... 
! s .. ,.._ 

Azot i ażotany 
w iycłu alowIekaI I w ~\I 



4:ada ~.(bwł.~ ........ """",:,:,"""",:,:,"""",:,:,::::","""",:,:,"",,",:,:,",,,,",:,:,",,,,",:,:,,,,,,-_______________________ _ 

Festiwal ręcznej Pod dykt ando Górnika 
Od najblllszego piątku do 

niedzieli trwać będzie w Chojner 
wie wielki festiwal piłki ręcznej. 
Będzie to ogólnopolska Impre
za, w której weimą udział 24 
zespoły, między Innymi z Gdań
ska, Szczecina, Wrocławia, Oper 
la. W rozgrywkach wetmle takle 
udział polkowieka drutyna Ster 
warzyszenla Sympatyków Piłki 
Ręcznej .Czesław'. Faworytem 
grupy rocznika 83, a więc w 
której występuje polkowieka dru
tyna, są Chojnowlankl. 

• Dotychczasowe występy dru-
tyny polkowiekich szczypiornistek 
spraWiły, te niektóre z piłkarek 
są pod baczną obserwacją wielu 
trenerów. Nalelą do nich z pew
nością Monika Szymkowiak i Anna 
Koniak. Ostatnio spore zaintere
sowanie prZejawiali trenerzy Za
głębia Lubin I Chrobrego Głogów. 
Jak tak dalej pójdzie, to mole 
doczekamny się kadrowiczek tak
le w piłce ręcznej. t.yczymy tego 
dziewczętom i trenerowI. 

30 maja z okazji Dnia Dziec
ka sekcja sportu kopalni ,Polker 
wlce-Sleroszowice" zorganizowa
ła turniej w tenisie stołowym dla 
dzieci swoich pracowników. Ucze
stnikami byłi uczniowie od pierw
szych klas do 18-latków. Po kil
kugodzinnych zmaganiach wyłer 

nlono zwycięzców. 

Kategoria klas 1-3 
l.Monlka Lesińska I Paweł Ga

cek 
Kategoria klas 4-6 

• Na zaproszenie nIemIeckIe-
go klubu sportowego w Zitau z 
dwudniową rewizytą przebywali 
tenisiści stołowi Górnika Poiker 
wice. W trakcie wizyty rozegrali 
towarzyskie spotkanie, w którym 
pokonali gospodarzy 12:3. W 
drutynie Górnika wystąpili (w na
wiasie zdobyte punkty): Sławer 
mir Słowiński, Grzegorz Soroker 
pas, Arkadiusz Mularczyk, Artur 
Mładszew (wszyscy po 2,5 pkt.) 
oraz Sebastian Teodoridis (2,0) 
I Miłosz OlszewskI. 

Palant po amerykańsku 
l.Justyna Kaczor I Bartłomiej 

Klonowskl • W miniony wtorek do Cet-

Rólne są teorie na temat 
genezy dyscypliny o nazwie ba
seball. Większość twierdzi, le oj
czyzną tego sportu są Stany Zjed
noczone. Ostatnio jednak poja
wiły się zdania, le to jednak Ja
ponia, gdzie dyscyplina ta stała 
się drugim narodowym sportem. 
Wojciech Łabudzińskl, nauczyciel 
wf w miejscowej ,dWójce' I jed
nocześnie twórca polkowickiego 
baseballu, przewrotnie twierdzi, 
le dyscyplina ta swoje korzenie 
ma w Polsce. 

Nasi rodzioe pamiętają, jak 
trudno było oderwać nas z 
podwórka, gdzie całymi godzina
mi grało się w palanta. Klika lat 
później królował jul niepodziel
nie kwadrant. Gry te, zarówno 
jedna, jak I druga, są bardzo do 
siebie podobne. Kwadrant mimo 
tych samych prawie zasad gry I 
wymiarów boiska, posiadał szer
sze gniazdo, z którego grę zaczy
nało się od własnego podbicia. 
Tu nie było .łapacza' I .mlota
cza'. Zresztą reguły ustalała 
podwórkowa drutyna starszych. 
Młodsi musieli się jedynie zad er 
wollć ,zaszczytem" dostąpienia 
gry ze starszymi od siebie kole
gamI. Jedynym dostępnym sprzę
tem był najzwyklejszy okrąglak, 
w ostateczności kij o przekroju 
kwadratowym I piłecZka teniser 
wa, 

Amerykanie grę nazwali 
po swojemu - baseball. 

Zamerykanizowana dyscypli
na zadomowiła się w Polsce za 
sprawą nlelyjącego jul doc. Su
tyły z wrocławskiej Akademii Wy
chowania Rzyczoego. W 1989 
roku baseball zaistniał w naszym 
kraju po raz pierwszy. Było to we 
Wrocławiu, pótniej powstawały 
kolejne, bardzo silne ośrodki, w 
Brzegu Dolnym, Kutnie, Rybniku 
i Warszawie. 

Pierwsze nieśmiałe próby 
zainicjowania baseballa wPolker 
wicach poczynił wspomniany jul 

Wojciech Łabudziński na począt
ku 1990 roku. Trudne to były 

czasy I dlatego Inicjatywa ta nie 
znalazła poparcia ówczesnych 
decydentów. 

- Niezbędny sprzęt starałem 
się zdobywać na zasadzie han
dlu wymiennego; coś za coś. Mo
głem dostać sprzęt z jakiegoś 
klubu pod warunkiem zapewnie
nia np. bazy na ob6z sportowy. 
Niestety pr6by te spełzły na ni
czym - wspomina WOjCiech Łabu
dzińskI. Tak na dobre polkowieki 
baseball zaczął na dobre funk
cjonować z chwilą, kiedy do Miej
skiej Górki przyjechał, jako szko
leniowiec baseballa, WOjciech 
Kranz, który równolegle rozpo
czął własną działalność gosper 
darczą· 

- W tym samym czasie na 
swoich lekcjach wf zacząłem 
wprowadzać zasady gry w kwa
dranta - mówi dalej Wojciech la
budzlński - Pewnego razu, w zu
pełnie lufnej rozmowie, kobieta 

Kategoria klas 7-8 
1.Agnieszka Jaros I Michał Za-

wada 
Kategoria szkół pooadpodstawo
~ 
1.Joanna Florczak i Grzegorz So

rokopas 

niewa wyjechał Grzegorz Sorer 
kopas. Weźmie tam udział w mię
dzynarodowych Indywiduainych 
mistrzostwach Polski. Pobyt na
szego młodego tenisiSty. który 
zaliczany jest do pierwszej ósem
ki najlepszych w kraju, finansuje 
PZTS. 

pracująca w firmie pana Kranza, W swoJeJ kategorII Agnieszka Jaros byla tym razem najlepsza 
będąca jednocześnie matką jed- L-_____________________ _ 

nego z moich uczniów, opowie
działa swemu pracodawcy, jak to 
polkowickie dzieci wspaniale gra
ją w coś bardzo podobnego do 
tego, co on trenUje w Miejskiej 
Górce. Od słowa do ... zareje
strowali 

Baseballowy Klub 
Sportowy 

z siedzibą w SP-2 w Polkowicach 
Wszystko stało się bardzo 

szybko. W ciągu miesiąca Woj
ciech Kranz dostarczył klubowi 
sprzęt niezbędny do rozpoczęcia 
treningów I rozegrania pierw
szych spotkań. Praktycznie od 
listopada ubiegłego roku klub 
rozpoczął normalną pracę, a jul 
3 maja tego roku BKS Polkowice 
rozegrał swój pierwszy sparinger 
wy mecz z Miejską Górką. 

Mistrzowskie mecze base
balla podopieczni Wojciecha Ła
budzińskiego rozegrali podczas 

InauguraCji sezonu w ramach ob
chodów Dni Polkowic. Uroczyste
go otwarcia sezonu, poprzez ude
rzenie baseballową pałką, doko
nał wiceburmistrz Polkowic An-
drzej Pilimon. . 

- To nie jest wcale takie pro
ste, jak wydawałoby się na pierw
szy rzut oka. To na pewno kwe
stia wprawy. Mam nadzieję, te 
ci młodzi chłopcy, kt6rzy zdecy
dowali się na uprawianie tej dys
cypliny sportu, z upływem czasu 
będą nabierać rutyny pokazując 
wszystkim, te taką dyscyplinę 
moina z dutym powodzeniem 
uprawiać tak1e w Polko wicach -
mówił po meczu burmistrz Pili
mon. 

A mole to robić kaldy, kto 
ma na to ochotę. Cykl szkolenier 
wy nie opiera się wyłącznie na 
grze w baseball. Obejmuje takle 
edukację komputerową, muzycz-
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ną, taneczną oraz naukę języka 
angielskiego. 

- Dzieci i mlodzlet powinni 
rozwijać się wszechstronnie - wy
jaśnia Wojciech labudziński - Te, 
które chciałyby grać zostaną przy
jęte, a jut na pewno mogą pr6bo
wać. Aktualnie uprawiający tę 
dyscyplinę rekrutują się w więk
szości z SP-2, poza tym z .tr6} 
ki" I Jedynkr. Są to uczniowie 
przede wszystkim z klas czwar
tych. Wyjątek stanowią trzej 
chłopcy z piątej klasy. Są to mio
tacz, łapacz i drugobazowy, czyli 
trzon zespołu. 

Polkowlcki baseball nabiera 
po mału rutyny i być mote nieba
wem będziemy mogli pisać o Ich 
pierwszych sukcesach, czego 
Wojciechowi labudzińskiemu i 
jego podopiecznym serdecznie ty
czymy. 

Andrzej Lecb 
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Deszczowe przełaje 
Mimo fatalnych warunków 

pogodowych 28 maja na terenie 
polkowlckiej ścletkl zdrowia odby· 
ły się Wiosenne Biegi Przełajowe 
o mistrzostwo ZG .Polkowlce-Sle
rOSlowice·. W kategorii do 35 łat 
zwyclętył Aleksander Palma z 
WR-1, natomiast w kategorII po
wytej 35 lat najlepszym okazał 
się, zresztą tradycyjnie, Jan Ku
rzeja z oddziału 5-1, znany polko
wieki maratończyk. Imprezę, której 
organizatorem była zakładowa 
sekcja sportu I rekreacji, zakoń
czyło wspólne ognisko z pieczo-
ną kiełbaską I kufelkiem plwa. Jan Kurzeja przed startem 

Między bramkami 
W kolejnym meczu o mi

strzostwo trzeciej ligi Górnik Po
Ikowlce przegrał wyjazdowe spo
tkanie z Pogonią Oleśnica 1:2. 

.00 Oleśnicy jechaliśmy zna
jąc doskonale przecfwnlka - po
wiedział Artur Sikorski, trener 
Górnika - Niestety rozczarowała 
mnie postawa I motliwoścl nzycz
ne niektórych zawodników, co 
jest dowodem na to, te nie wszy
scy dorośli do granfa w trzeciej 
"dze. Równorzędnym partnerem 
bylfśmy dla Pogonf jedynie przez 
30 minut pferwszej I 10 minut 
drugiej części spotkania. Nie z/o

za (82- Jędrzejewski), Surotyń
ski (75- Radllńskl), Prokop I Uss. 

• W ostatniej kolejce ligi mię-
dzyokręgowej Juniorów, podo
pieczni Janusza Przybyło z Gór
nika Polkowice gładko pokonali 
u siebie zespół lechII Zielona 
Góra 6:2. Bramki dla naszego 
zespołu zdobyli: Bugaj -3, CIe
sielski -2 oraz Halko -1. 

• 
Zblltają się ku końcowi wo-

--------------------------------l tyliśmy broni. Mamy przeclet je

jewódzkie eliminacje tegorocznej 
edycji Pucharu Polski w piłce not
nej. W naszym województwie w 
finale PP 23 czerwca o godzinie 
11.00 na stadionie legnloklej MIe
dzi zmierzą się drutyny Iskry Ko
chlice I Górnika Polkowice. Spo
tkanie to będzie miało oprawę 
godną Pucharu Polski I cieszy się 
ogromnym zainteresowaniem 
władz wojewódzkich. Na trybunie 
zasiądą między Innymi wojewoda 
oraz posłowie ziemi legnickiej. 
Miejmy nadzieję, te także kibice 
staną na wysokości kulturalne
go, sportowego kibicowania. 

Kółko nadal w fórmie 
Bardzo miłą wiadomość 

przekazał nam Robert Pierzcha
ła, trener naszego oszczepnika 
Rajmunda Kółko. Otóż, w minio
ną sobotę w Rydze odbył się mię
dzynarodowy miting lekkoatletycz
ny. Zwyciętył Morujec z Rosji 
przed Zachimowiczem z Ukrainy. 
Obaj zaliczani są do pierwszej 
dziesiątki światowych oszsczep
ników. W tym towarzystwie Raj
mund Kółko zajął trzecie miej
sce z wynikiem 76,98 m. W dru-

gim mityngu zmieniła się jedynie 
kolejność na pierwszych dwóch 
miejscach. Trzecie ponownie 
przypadło naszemu oszczepniko
wi, ale juŻ z lepszym wynikiem -
77,42 m. W najbliższą niedzielę 
Kółko Wyjedzie do Tallina, gdzie 
jako reprezentant POlskł wystąpi 
w ośmlomeczu lekkoatletycznym. 
Oprócz reprezentacji naszego kra
ju wystąpią między Innymi Angli
cy, Szwedzi, Finowie, Niemcy, 
Rosjanie I Ukraińcy. 

Kajder dopiero dziesiąty 
W minioną niedzielę w No

wej Soli przy 30 stopniowym upa
le odbył się w międzynarodowej 
obsadzie półmaraton .Solan· . 
Dystans 21 km 100 metrów naj
SZybciej pokonał Piotr Pobłockl 
ze Słupska w czasie 1.07.00. 
Trzej reprezentanci polkowickie
go ogniska TKKF Start ostatecz
nie sklasyfikowani zostali; Tade
usz Kajder na 10 (1.10.00l, Jan 
Kurzeja na 19 (1.15.00), a le
szek Pillchowski na 20 miejscu 
z czasem 1.15.20. Zwat:ywszy 

na 80 uczestników sądzę, że 
start naszych maratończyków 
nalety uznać za udany. 

• Ostatniego czerwca w lębor-
ku odbędą się mistrzostwa Pol· 
ski weteranów. Dystans liczyć 
będzie 42,19 km. Wśród całej 
plejady polskich maratończyków 
znajdzie się także Mieczysław 
Bobiński, który bardzo solidnie 
przygotowuje się do tej imprezy. 
Panie Mieczysławie trzymamy 
kciuki I 

Jazda pod challange 
Bardzo dobrze wypadli w 

trzech ostatnich wyścigach repre
zentanci Górnika Polkowice. W 
pierwszym z wyścigów zalicza
nych do punktacji challang'u w 
Jaworze odbyło się kryterium 
uliczne. Znakomicie pojechał 
Maciej Rzepka zajmując ostatecz
nie czwarte miejsce. W minioną 
SObotę w Sobótce podczas mi
strzostw Dolnego Śląska w jet
dzle Indywidualnej na czas wspo
mniany Maciek Rzepka był piąty, 
natomiast Kamil Pasek (po raz 
pierwszy jechał na specjalnym 
rowerze do czasówki) zajął 

szóste miejsce. Nie powiodło się 
naszym reprezentantom w legnl-

cy, gdzie odbyło się kryterium 
uliczne. Po czwartym okrążeniu 
Rzepka, Krynicki i Bukraba mieli 
defekt rowerów i musieli ... O wy
cofaniu się z wyścigu zadecydo
wał .skomplikowany· regulamin. 
Mimo to, zdołali złapać klika 
punktów do challange'u. 5 I 6 
czerwca kolejne mistrzostwa Dol· 
nego Śląska; w Górze ze startu 
wspólnego, a w Głogowie w jet
dzle paramI. Można przypu
szczać, że po ostatnich wyczy· 
nach Rzepki i Paska, to oni sta
nowić będą parę Górnika Polko
wice. O tych dwóch ostatnich 
wyścigach w następnym nume
rze. 

szcze cztery spotkania". 
Co prawda prowadzenie dla po
Ikowiczan zdobył w 49 minucie 
Zaraza, ale to wszystko, na co 
było stać nasz zespÓł w tym spo
tkaniu. Wyrównanie padło w 62, 
a wynik spotkania ustalony zo
stał w 87 minucie (znowu ta nie
szczęsna końcówka meczu). 
Górnik: Poczta - Karmelita, Ma
jewski (78-Blelaś), Rybitwa, Ma
lawski, Machaj, Kłosiński, Zara-

1. KP Wałbrzych ................ 12 ................ 64·17 
2. Moto Anna Oława ......... 62 ................ 67·36 
3. Kryształ Stronie Śl. ....... 54 ................ 52·34 
4. Bielawianka .................. 50 ................ 40-25 
5. Kern. Bud. J. Góra ........ 48 ................ 46-28 
6. Orzeł Ząbkowice ........... 47 ............. ... 48-35 
7. P. ŚwiebodZin ............... 46 ................ 39-35 
8. Polonia Świdnica .......... 43 ................ 37·36 
9. Rokita Brzeg D ............. 41 ................ 40-30 

10. P. Oleśnica ................... 40 ................ 39-44 
11. Piast Nowa Ruda .......... 39 ................ 34-32 
12. Promień lary ................ 39 ................ 32-42 
13. lechia Dzierżoniów ....... 38 ................ 25-39 
14. Rawia Rawicz ............... 31 ................ 29-45 
15. P. Świerzawa ................ 29 ................ 28-49 
16. Górnik Polkowice ......... 27 ................ 31-43 
17. Kania Gostyń ................ 22 ................ 4()'{)4 
18. Strzelinianka ................ 10 ................ 23-80 

12 czerwca w Polkowicach odbędzie się zaległy mecz Górnik -
Krysztal 
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BARAN ',-
Udany tydzień w sprawac finansowyell. ' Możesz 
zaczą~ $ml2ło płanow datki, choc pamiętaJ, 
aby trochę odłoży~ m. Niedługo przecteż 
wakacje. W ·domu ale nie będziesz Się 
nudzl~. Pod k ewaJ się odwie-
dzin kogO-i kogo o nie wtdzJałeś. Czyżby 
odżyły dawne wspomnienia? 

BYK 
Na ten tydzień nie planuj tadnych nowych spraw. 
To, co dZieje się te pochlonie Clę tak mocno, 
Że mo:l.e zabrakną~ . We wtorek moŻe 
zdarzy~ się co.i nl go, co na jakJ$ czas 
W}'tr.łd Clę z rów JUż wkrótce przek<r 
nasz się , że Jest e z tej sytuacjl. Poradt się 
Raka, on dobrze CI życzy. 

BLIŹNIĘTA 
Przygotuj się na zmiany w pracy. W tym tygodniu 
będzie Się wiele I za Twoją przyczyną. 
By~ może wkrÓl wyborem dal-
szeJ drogi zawodo hcesz zmienić te-
ru pracę, dobrze . Okazja może być 
ku~ca , ale nie z dutych po,iwlę-
ceń . Dobrze przem~ sprawę. 

RAK 
W naJbli:tszych dniach Twoja rodzina nle będzie 
mI~ z Ciebie wtę z ~ 'f'Ożytku . PUne sprawy 
zawodowe mogą 11#! Clę teraz calkowlde. 
W sobotę znaJdż I ka chwU na wypoczy-
nek, najlepiej po m. Wladom~, którą 

niedługo otrzymasz s I CI ogromną nlesp<>-
dzlankę i... narazi na 05Zty. 

LEW 
Przygotuj się na niewielkie zmiany w pracy. Przy-
będzte CI więcej p , a przy tym nie naro-
bisz się zbytnio. nadarzających się 
okazll I przedstaw ole propozyCje. Pod 
konlec tygodnia zlewać się dobrej 
wtadomo.id z ba z e . Będziesz zdzlwl<r 
ny, że on pamięta nadal o Tobie. 

PANNA 
Tydz\eń moŻe CI się teraz dlużyć w nleskończo
n~. zechcesz odpoc:; ć, tymczasem szef może 
narzuci~ CI pilną s ', y$l osiodkIm lenl-
srwie trzeba będzl potem. Już wkrót-
ce uda CI się, choc n l-o, wyrwać gdzle~ z 
dala od ludzt. Bliski CI Lew czeka na czuly gest. 
Może wspólny wyjazd? 

WAGA 
Twoja rozwaga mot.e rzec Clę teraz przed po-
pełnienlem wielkie o du, Dostaniesz kilka In-
teresujących pro nle dasz się zwle$ć 
obietnlcom. Już czasie okaże się, o 
co konkretnie cli o . zlna Uczy teraz na 
Twoją pomoc. Pojawią się niewielkie problemy I 
trzeba stawić Im czoła. 

SKORPION 
KtoŚ z Twojego nalbli zego otoczenia może 
zwrócić się teraz d o radę lub wsparcie. 
Sprawę potraktuj . Szczera rozmowa 
mOŻe wiele wyja$n aj swojej Intuicji, ale 
nie rób niczego na 51'. racy niespodziewanie 
może pojawić się s~ na dlu:tszy wyjazd za 
granicę. Wszystko zalety od Ciebie. 

STRZELEC, 
Zacznij planowa~ wakaCje Nie martW Się o pie-
niądze, poradzlsz 50 onaJe. Mo:l.e nawet: 
zdarzy~ się nles ' rzypIyw gotówki. 
Problem, który nie od d/u:tszego czasu 
spokoju rozwiąże Si koniec tygodnia. Za-
chowaJ spokÓj I u , mówisz. Jedno słowo 
może wszystko znlszczy~. 

KOZIOROŻEC 
Udany tydzteń pod ka wzgl~em. Rodzina 
dostrzeże teraz Tw - la I zaangażowanie. 
W sobotę może Clę ktO-i dawno nie 
widziany. Nie wra do przesz/oki. Roz-
drapywanie starych ewlele da. lepiej bę-
dzie jeŚli zorganizuje w CZÓr w większym gro
nie - może przy ognisku? 

WODNIK 
Masz teraz szansę na lzowanle zamierzenia, 
o którym juŻ od daw $llsz. Najlepszym dniem 
będzie czwanek. Oz o, gwiazdy CI sprzy-
Jają. Możesz IIczy~ Kozloro:tca, on zna 
Twoje marzenia. o taral się o mtłą 
atmosferę I pog ny nastrój, Dodadzą Clone 
energII i szybciej osiągniesz cel. 

RYBY 
Będziesz m1~ teraz okaZję do poznania wyjątk<r 
wej osoby. Nles~ wydarzenie pocią-
gnie za sobą lańcu przypadków. Pa-
miętaj jednak, aby... zeroko ocwane. Ta 
przygoda mote mle y wpływ na TWoją 
nalbliższą przyszlo$ć. Je~1I jestd pewny, te tego 
chcesz, nie bój się niczego. 
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Rozwiązanie krzyżówki (wyciQty z gazety I naklejony diagram krzyżówki) należy przesiać na 
karcie pocztowej na adres redakcji do dnia 20 czerwca 1996 r. Nagrodą za prawidłowe rozwiąza' 
nie krzyżówki jest karnet na 7 hitów ufundowany przez VIDEO TOP. 

Rozwl~nle krzytówld z Gazety Polkowicltiej 21/96. POZIOMO: maslo, enzym, supe
łek, rózga, Indus, diaskop, bnna, Amati , majak, Ohliia, rozlam, aklan, zbawca, oliwin, trefl, 
Janas, garaż, kamelia, bagno, Bober, karakal, laski, elana. PIONOWO: miraż, sazan, osada, 
oprawa, płaksa, ekipa, zadra, musIi, amfibia, nalewka, mozaika, trafika, manat, Jorge, kreol, 
rymarz, feluka, Jubel, nygus, skoki, gable, Rabka, żarna 

NagrodQ za prawidłowe fozwiąznla krzyżówki 21/96 wylosowała Marianna Niedźwlecka 
zam. przy ul. Kmicica w PoIkowlcaoh. Po odbiór nagrody prosimy zgloslć siQ do siedziby redakcji. 

Adres redakcJI: 59-320 Polkowice, ul. G6rna 3/3, telJfax 45-10-13. 

POZIOMO: 
1) 1/100 złotego 
6) Sznurkowe łótko 
9) Narkotyczny środek 

przeciwbólowy 
10) Magmowa skała 

głębinowa 

11) Z ratuszem 
12) Niewielka blaszka z 

rysunkiem noszona 
na szyi 

13) Masa ciała 
16) Neuryt 
19) Kulig 
22) Brawa 
23) Koczownik 
24) Rewir, obszar 
25) • Wyjątkowa" zapinka 
26) Góry w BelgII 
27) Półwysep między 

zatokami BaJdarską I 
Obską 

30) Osobiste w banku 
33) Opowiastka dla dzieci 
36) Bokser, złoty 

medalista w 
olimpijski Montrealu 

37) Odkryty przez Marię 
Sklodowską-Curle 

38) Konflikt 
międzypaństwowy 

39) Zanik pamięci 
40) Wytłobiony przez 

dłuto 
41) ·Panl" ogiera 

PIONOWO: 
1) Kamień półszlachetny 
2) NaJ starsze polskie 

biuro podróży 
3) Dusi we śnie 
4) Wzięta w niewolę 
5) Uderza podczas burzy 
6) Instrument strunowy 
7) Władca Krety 
8) W nim poczwarka 

14) Stromy stok 
15) Oczarowanie, 

olśnienie 

17) Gatunek literacki 
18) W dawnym wojsku 

szereg, kolejność 
19) Pomieszczenie 

niewolnic 
20) Wynajęcie lokalu 
21) Rocznik 
28) Dla księdza I 

myśliwego 

29) Jeden z podatków 
pośrednich 

30) Roślina przyprawowa 
31) Macerat 
32) Szczyt w Tatrach 

Zachodnich 
33) Obóz harcerski 
34) Malowane na 

Wielkanoc 
35) Indianin 

północnoamerykański 
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